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ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA TRENTA-U DE
MARÇ DE DOS MIL CATORZE

A la vila de Roses  (Girona), el 31 de març de dos mil catorze.

Quan són les 20:00 hores es reuneix a la  sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència
de la senyora Montse Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta de  la  corporació, el ple de
l’Ajuntament a l’objecte de celebrar sessió ordinària d’acord amb la convocatòria que s’ha
repartit.

Són presents en el moment de començar la sessió:
Sr. Carles Pàramo i Ponsetí Primer  tinent d'alcalde
Sr. Manel Escobar Yegua Segon tinent d’alcalde
Sra. Sílvia Ripoll i Cayuela Tercer tinent d’alcalde
Sr. Ángel Tarrero González Quart tinent d’alcalde
Sr. Marc Danés i Zurdo Cinquè tinent d’alcalde
Sr. Josep Ma. Mas Blanch i Ponce Sisè tinent d’alcalde
Sra. Sílvia Useros i Moyano Setè tinent d’alcalde
Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez Regidor
Sr. Ambrosio Martínez i Olivares Regidor
Sr. Carlos López Expósito Regidor
Sr. Carles Ferrer Casademont Regidor
Sr. Francisco Martínez Pérez Regidor
Sra. Francisca Guijarro Muñoz Regidora
Sr. Jesús Minguez Castanheira Regidor
Sra. Francisca Martin Mendoza Regidora
Sr. Francesc Giner i Ballesta Regidor
Sra. Ma. Àngels Arjona Crusellas Regidora

Són absents havent excusat la seva absència:
Sra. Anna Jorquera i Navarro Regidora

S’incorporen a la sessió:
Sr. David Beltran Blanco Regidor, a les 20:19 hores en el punt

número 6 de l’ordre del dia.
També hi assisteixen:
Senyor Ernest Ruiz Garcia Interventor municipal de la corporació
Senyora Ma. Teresa Sánchez Luna Tècnica en Administració General

Actua de secretari Fco. Luis MUÑOZ CAMEO, secretari general de la corporació.

Un  cop  l'alcaldessa ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els  afers indicats i es
prenen  els acords que  es detallen.

01.- APROVACIÓ D’ACTES DE SESSIONS PLENÀRIES ANTERIORS:
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− Sessió ordinària del ple del dia 24.02.2014
− Sessió extraordinària del ple del dia 04.03.2014

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar les
actes tal com han estat redactades i s’eleven a acord plenari.

02.- INFORMACIÓ DE L’ALCALDIA

DADES ESTADÍSTIQUES A 1 DE MARÇ DE 2014

Població total: 19.730 habitants
Homes:   9.893 habitants que representen el 40,14% de la població.
Dones :   9. 837 habitants que representen el 49,86% de la població.

Atur a 1 de febrer de 2013 era de 1.646 persones i aquest any ha estat de 1610 persones.

INCIDÈNCIES DEL GIE

− Total d’incidències rebudes:          185
− Incidències desestimades:           7
− Incidències per a resoldre:   178
− Incidències resoltes:                      156 que representa un 87% del total
− Incidències pendents:                     23  que representen un 13% del total

DECRETS DICTATS DES DE LA L’ALCALDIA DEL 6 AL 21 DE MARÇ DE 2014

− Total de decrets:   259
− Contingut econòmic:     77
− Contingut urbanístic:   109
− Contingut general:              73

REUNIONS DE TREBALLS, VISITES I ACTES

Reunions de treball a Roses:
− 27 Reunions de treball
− 2 Consell Executiu PRODER
− 1 Consell d’Administració PRODER
− 3 Consells Executius PORT
− 1 Consell d’Administració PORT
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− 1 Consell d’Administració ROSERSA
− 1 Consell d’Administració ROSESNET
− 1 Consell d’Administració Extraordinari ROSESNET
− 5 Meses de Contractació
− 5 Gerències d’Urbanisme
− 5 Juntes de Govern Local
− 1 Junta de Portaveus
− 1 Comissió Informativa
− 1 Ple
− 1 Ple Extraordinari
− 1 Assemblea “Terra de Pas”
− Reunió amb els cap de colla “CARNAVAL 2014”
− Signatura compra-venda INCASÒL (antic càmping Bahia i antic magatzem Masblanch).
− Assemblea Estació Nàutica
− Consell Sectorial d’Esports
− Consell Participació Gent Gran
− Consell Sectorial Turisme i Territori
− Consell Sectorial Cultura
− Reunió Consorci Cap de Creus-Alberes

Reunions de treball fora de Roses
− Figueres, Assemblea Associació Empordà Turisme
− Palamós, Jornada «El turisme de creuers. Nova oportunitat de negoci a la Costa Brava –

Girona».
− Figueres, Junta de Patronat Salut Empordà
− Figueres, Consell d’Alcaldes
− Girona, Presentació projecte “elBulli 1846”
− Empuriabrava, Reunió “Badies més Belles del Món”
− Llança, Terra de Pas
− Girona, Consell d’Administració Patronat de Turisme Costa Brava-Girona

Visites rebudes a Roses
− 29 visites

Actes a Roses
− Dinar de jubilació dels agents de Policia, Srs. Arteaga i Mínguez
− Dinar de Carnaval 2014, Associació d’Avis de Roses
− Actes CARNAVAL 2014
− Actes Dia de la Dona Treballadora - VEU DE DONA
− Viumúsika, Tomeu Penya
− 2 Casaments civils
− Signatura conveni utilització Piscina: Port de la Selva, Portbou i Vilameniscle.
− Presentació poemàri "L'agulla dels destí" de Carme Pagès
− Conferència Marcel Pujol "La Pesca a l'Edat Moderna. 1500-1840"
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− Concert "Clàssics Catalans" - cançons catalanes segle XX
− Visita Escola Montserrat Vayreda “Conèixer l’Ajuntament”
− Concert "Emporda Gospel Choir a benefici de l'associació "Amics De Guinea Conakry".
− Actes commemoratius 13è aniversari mort del Mosso Santos Santamaria
− Presentació projecte “elBulli 1846” – comerciants i població
− Recital de poesia "Març de Paraules" - Dia mundial de la poesia
− Conferència Borja de Riquer
− Presentació Llibre "Gent Gran de Roses III 1923-1927”
− Teatre, representació “La Iaia”
− Rodajoc – benvinguda
− Guitarrada 2014
− Dinar benèfic FADIR 2014

Actes fora de Roses
− Vilajuïga, Espai Armengol – Sr. Ferran Roquer, Director territorial d’Empresa i Ocupació
− Palau, dinar de Carnaval 2014 Associació Jubilats del Mar
− Girona, Inauguració FIRA GIROCÀMPING
− Girona, Concert Inaugural del Festival Strenes "Cançons de Revolta"
− Torroella de Fluvià, Xerrada Dr. Rocas (actes Izan López)

ASSISTÈNCIA MITJANS DE COMUNICACIÓ

− Roda de premsa, presentació conferencies cicle. “Roses, un poble amb molta història”
− Hora de l’alcaldessa
− Empordà TV (notícies i reportatges)
− Hora de les alcaldesses (especial dia de la Dona) – alcaldesses Alt Empordà
− Roda de premsa, presentació “La Carpeta Ciutadana”
− Roda de premsa “Liquidació Pressupost”
− Catalunya Radio, entrevista telefònica

AGRAÏMENTS

− Agraïment del Sr. José de Frutos, a la Policia Local, per l’ajut rebut a conseqüència
d’una caiguda. (s’adjunta escrit).

El Ple en queda assabentat.
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03.-  DONAR COMPTES DE L’INFORME EMÈS PER L’INTERVENTOR MUNICIPAL EN
RELACIÓ A L’ACTUALITZACIÓ DEL COMPLIMENT DELS OBJECTIUS D’ESTABILITAT
PRESSUPOSTÀRIA I REGLA DE LA DESPESA CORRESPONENT AL QUART
TRIMESTRE DE 2013

El senyor Manel Escobar, com a responsable de l’àrea de Serveis Econòmics, presenta la
proposta d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Proposta relativa a donar comptes de l’informe emès per l’interventor municipal en relació a
l’actualització del compliment dels objectius d’estabilitat pressupostària i regla de la despesa
corresponent al quart trimestre de 2013.

Antecedents

1. L’interventor municipal en data 11 de febrer de 2014 ha emès el següent informe:

“Identificació de l’expedient

Actualització de l’informe d’intervenció de compliment dels objectius d’estabilitat
pressupostària i regla de la despesa corresponent al quart trimestre de 2013.

Fonaments de dret

1) Llei 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera (LEPSF).

2) Reglament de desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, general
d’estabilitat pressupostària (RLGEP), en la seva aplicació a les entitats locals.

3) Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre, por la que se desarrollan las obligaciones de
suministro de información previstas en la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de
Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera.

4) Manual del càlculo del dèficit en contabilidad nacional adaptado a las corporaciones
locales (IGAE).

Consideracions

D’acord amb l’Ordre HAP/2105/2012LEPSF, aquesta intervenció ha elaborat i enviat al
Ministeri d’Hisenda i administracions públiques la informació continguda en l’article 16
d’aquesta ordre i que per aquest quart trimestre ha estat la següent:

- Actualització del pressupost en execució per a l’exercici 2013 i detall d’execució al final
del trimestre vençut.

- Situació del romanent de tresoreria.
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- Calendari i pressupost de tresoreria.
- Dades d’execució de dotació de plantilles i efectius.
- Deute viu i venciment mensual previst en el pròxim trimestre.
- Perfil de venciment del deute en els pròxims deu anys.
- Informació que permeti relacionar el saldo resultant d’ingressos i despeses amb la

capacitat o necessitat de finançament, d’acord amb el Sistema Europeu de Comptes
(ajustaments SEC).

- Informació complementària per a l’anàlisi de la regla de despesa.
- Interessos i rendiments meritats (despeses).
- Interessos d’operacions amb altres AAPP.
- Fluxes interns.
- Vendes d’accions i participacions.
- Inversions efectuades per empreses públiques per compte de l’entitat.
- Adquisició d’accions i participacions.
- Operacions atípiques.
- Moviments compte “creditors per operacions pendents d’aplicar a pressupost”.
- Contractes d’arrendament financer.
- Associacions público-privades.
- Compravenda a terminis.
- Creditors per devolució d’ingressos.
- Interessos i rendiments meritats (ingressos).
- Canvis normatius que suposen variacions permanents de recaptació.
- Despeses finançades amb fons de la UE.
- Contractes sale and lease back.
- Actualització dels objectius d’estabilitat pressupostària i regla de la despesa.

Cal remarcar, com ja s’ha fet als qüestionaris tramesos al Ministeri, que si bé la informació
subministrada està basada en dades comptabilitzades a data 31/12/2013, existeixen alguns
ajustos que no es podran realitzar fins concloure el procediment de tancament i liquidació de
l’exercici que normativament finalitza l’1/03/2014.

Dins de l’expedient s’inclouen els formularis normalitzats enviats al Ministeri d’Hisenda i
Administracions públiques mitjançat l’oficina virtual per a la coordinació financera amb les
entitats locals, així com el corresponent justificant de remissió.

Àmbit subjectiu

D'acord amb l'article 2 de la LEPSF, el perímetre de consolidació dels pressupostos als
efectes de la normativa d’estabilitat està constituït pel sector administració pública, d’acord
amb els criteris del SEC-95, és a dir, per l’Ajuntament, els organismes autònoms locals i les
entitats dependents (entitats públiques empresarials, societats mercantils amb participació
majoritària i consorcis) que presten serveis públics i produeixen béns que no es financen
majoritàriament amb ingressos comercials.

Les entitats que no s’integrin en el sector d’administració pública, se sotmetran al principi
d’estabilitat pressupostària de forma individualitzada (art. 11.1 LEPSF).
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Malgrat això, les societats municipals no han estan sectorizades per la IGAE a la data del
present informe.

Verificació dels objectius del sector d’administració pública

a) Estabilitat pressupostària

D’acord amb els criteris de la LEPSF, les corporacions locals han de mantenir una posició
d'equilibri o superàvit pressupostari. Pel seu càlcul, es parteix de la diferència entre els
imports dels capítols 1 a 7 d’ingressos i els de despeses, ajustades segons criteri SEC95.
Així, si l’import és positiu assoliríem capacitat de finançament i en cas contrari estaríem en
situació de necessitat de finançament.

D’acord amb les xifres estimades del pressupost a liquidar l’Ajuntament de Roses presenta
una capacitat de finançament calculada amb els criteris del SEC95 de 4.460.260,42 €, que
suposa el 12,84 % dels ingressos no financers previstos.

Per adequar els ingressos i despeses pressupostaris als criteris del SEC95 s’han realitzat
els ajustaments següents:

- Els ingressos per fiscalitat local estan estimats amb un criteri de prudència que tendeix al
criteri de caixa (considerant pressupostos corrent i tancats), per la qual cosa no
procedeix realitzar cap ajustament.

- En el càlcul de la capacitat de finançament, les transferències entre administracions han
de coincidir respectant el criteri que segueixi l’entitat pagadora. El problema està en com
es pot conèixer aquest criteri i més de forma anticipada. En els càlculs realitzats s’han
inclòs exclusivament les transferències que raonablement es pensen obtenir per les
característiques dels projectes a finançar.

- Les devolucions d’ingressos de capítol 4 generades pels retorns de liquidacions
negatives de la participació en tributs de l’estat suposen un augment de capacitat, ja que
al pressupost minven els ingressos de capítol 4, mentre que pel SEC95 són el retorn
d’un passiu financer. Per tant, s’ha practicat un ajust positiu que es correspon a la
retenció que practica l’Estat per un import de 195.432,48 €.

- No s’ha practicat cap previsió d’ajust per despeses financeres ja que s’estima que
l’import previst en el pressupost coincidirà significativament amb la despesa meritada.

- No s’ha practicat cap ajust d’inexecució en tant que, per aquest trimestre, els formularis
fan el càlculs de la previsió del resultat d’estabilitat pressupostària a partir dels drets i
obligacions reconeguts previstos.

b) Regla de la despesa

Per a la seva aplicació es computa la previsió de les despeses no financeres (cap. 1 a 7) a
reconèixer, excloent els interessos del deute i la part de la despesa finançada amb
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subvencions finalistes. La despesa computable així calculada cal multiplicar-la per la taxa de
referència d’increment del PIB fixada pel Ministeri i que per al 2013 és l’1,7%.

A la despesa computable màxima per 2013, s’han de sumar o restar les variacions de
recaptació derivades de canvis normatius que suposin increments permanents o
disminucions de la recaptació i la previsió de despesa finançada amb fons finalistes. Fent els
càlculs corresponents el límit de la regla de la despesa per 2013 se situa en 27.639.331,61
€, mentre que la previsió de despesa computable prevista és de 41.952.483 €, cosa que
significa una diferència de 14.313.151,39 € .

Malgrat això, s’ha d’indicar que la informació que subministra l’aplicatiu facilitat pel Ministeri
en relació a la regla de despesa no és correcta. Les dades que es fan servir pel càlcul
d’estabilitat recullen, amb els ajustos corresponents, els ingressos i les obligacions
reconegudes, mentre que per la regla de despesa es parteix de les previsions
pressupostàries sense ajustar. Utilitzant criteris homogenis, la previsió de despesa
computable se situaria en 29.893.777,61 €, cosa que suposaria un excés de 2.254.446 €.

Aquest excés sobre el límit de la regla de despesa es produeix per la incorporació de
romanents de l’exercici 2012 al pressupost de 2013, majoritàriament al capítol 6, que estan
finançats per romanent de tresoreria, afectat o lliure, és a dir per la capacitat de finançament
generada per l’Ajuntament en anys anteriors, cosa que no cabria reputar com a una situació
de dèficit estructural, ja que els principals indicadors que avaluen el grau de solvència d’un
ens local (estalvi net i romanent de tresoreria per a despeses generals) són positius.

La comptabilitat pressupostària resol aquest efecte mitjançant un ajust al resultat
pressupostari, cosa que no succeeix així en el cas dels càlculs d’estabilitat i de la regla de
despesa.

En el cas de que practicada la liquidació es mantingui l’excés de despesa sobre el límit
estipulat, la recuperació de l’objectiu de la regla de despesa, s’aconseguiria simplement amb
l’aprovació del pressupost de l'exercici següent en situació d'equilibri pressupostari i dins del
límit de variació de la despesa computable, sense necessitat de cap mesura estructural
donada la naturalesa del romanent de tresoreria en l'àmbit de l'administració local. En
aquest context, d’acord amb la normativa vigent, s’haurà d'elaborar i aprovar un pla
econòmic financer que es podrà limitar a exposar l'origen del desequilibri en termes de
comptabilitat nacional i a recollir aquella mesura.

c) Endeutament

El nivell d’endeutament se situa en el 57,10% sobre els ingressos corrents i per tant per sota
del límit establert a la Llei d’hisendes locals.

Conclusions

De les dades detallades en aquest informe se’n desprèn que la previsió de liquidació del
pressupost de l’exercici 2013 actualitzada amb les dades del 4t. trimestre:
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a) Assolirà l’objectiu d’estabilitat pressupostària.
b) No assolirà l’objectiu de regla de despesa.
c) Assolirà l’objectiu d’endeutament.

Com s’ha dit abans, aquestes dades són provisionals i hauran de validar-se en fase de
liquidació del pressupost.”

2. Dictamen favorable de la Comissió Informativa de data 24 de març de 2014.

A proposta del Segon Tinent d’Alcalde, regidor de l’Àrea d’Economia i Hisenda, el Ple de la
Corporació adopta el següent

ACORD:

1. Donar compte al Ple de la Corporació de l’informe emès per l’interventor municipal en
relació a l’actualització del compliment dels objectius d’estabilitat pressupostària i regla
de la despesa corresponent al quart trimestre de 2013.”*

INTERVENCIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Manel Escobar.- Explica que, com és habitual,  es fan els informes d’intervenció de cada
trimestre que el departament fa arribar al Ministeri d’Economia i Hisenda, en els quals es
parla de les consideracions, dels àmbits subjectius, de l’estabilitat pressupostària, de la regla
de despesa i de l’endeutament. El present informe, a  les seves conclusions diu:

“... entre les dades detallades en aquest informe es desprèn que la previsió de liquidació del
pressupost de l’exercici 2013 actualitzada amb les dades del quart trimestre assolirà
l’objectiu d’estabilitat pressupostària, no assolirà l’objectiu de regla de despesa motivada
pels romanents d’un exercici a un altre i assolirà l’objectiu d’endeutament.”

Com s’ha dit abans, aquestes dades són provisionals i han de validar-se en la fase de la
liquidació del pressupost, que és el punt que vindrà a continuació.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE

Sr. Francesc Giner.- Pregunten per què no es compleix la regla de la despesa.

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Manel Escobar.- Respon que, com molt bé diu el punt, assolirà l’objectiu d’estabilitat,
perquè quan es pressuposta, automàticament ja s’estan complint un dels requisits que
marca la llei d’estabilitat pressupostària i no assolirà l’objectiu de regla de despesa en
aquest quart trimestre pel fet que és el pressupost més els romanents i el que ja tenim
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compromet de l’exercici anterior que es trasllada a aquest exercici. Aquest és el motiu pel
qual no es compleix aquesta regla, però és quelcom que ja sap el Ministeri.

El Ple en queda assabentat.

04.- DONAR COMPTES DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST MUNICIPAL DE
L’AJUNTAMENT DE ROSES CORRESPONENT A L’EXERCICI 2013 I APROVACIÓ DEL
PLA ECONÒMIC-FINANCER PER A LA REGULARITZACIÓ DE L’INCOMPLIMENT DE
LA REGLA DE LA DESPESA EN LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L’EXERCICI
2013

El senyor Manel Escobar, com a responsable de l’àrea de Serveis Econòmics, presenta la
proposta d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Expedient d’aprovació de la liquidació del pressupost de l’exercici 2013

Antecedents

1. La Junta de Govern Local, en data 14 de març de 2014, ha aprovat la liquidació del
pressupost municipal de l’Ajuntament de Roses corresponent a l’exercici 2013, essent el seu
contingut el que es transcriu a continuació:

“Antecedents

1. D’acord amb l’informe adjunt de l’interventor, la liquidació del pressupost de l’exercici
2013 presenta el resultat següent:

a) Execució pressupost corrent

Pressupost de despeses
Pressupost inicial de despeses 33.980.000,00

Modificacions de despeses 12.291.237,87

Pressupost definitiu de despeses 46.271.237,87
Obligacions reconegudes 33.228.404,13
Pagaments realitzats 29.171.274,06

Reintegrament de despeses 87.910,91

Pagaments líquids 29.083.363,15

Obligacions pendents de pagament 4.145.040,98

Pressupost d’ingressos
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Pressupost inicial d’ingressos 33.980.000,00

Modificacions d’ingressos 12.291.237,87

Pressupost definitiu d’ingressos 46.271.237,87
Drets reconeguts nets 35.079.433,99
Ingressos realitzats 31.451.447,11

Devolució d’ingressos 731.629,87

Recaptació líquida 30.719.817,24

Drets pendents de cobrament 4.359.616,75

b) Resultat pressupostari de l’exercici

+ Drets reconeguts nets 35.079.433,99

 – Obligacions reconegudes netes 33.228.404,13

Resultat pressupostari 1.851.029,86
 + Crèdits gastats finançats RTDG 2.779.097,62

 + Desviacions de finançament negatives de l’exercici 961.092,60

 – Desviacions de finançament positives de l’exercici 0,00

Resultat pressupostari ajustat 5.591.220,08

c) Romanent de tresoreria

+ Fons líquiqs a tresoreria a finals de l'exercici 15.464.907,27
 + Drets pendents de cobrament 11.945.118,04
Del pressupost corrent 4.359.616,75

Del pressupost tancat 8.403.435,41

D’operacions no pressupostàries 97.275,79

– Cobraments realitzats pendents d’aplicació definitiva 915.209,91

 – Obligacions pendents de pagament 4.729.241,31

Del pressupost corrent 4.145.040,98

Del pressupost tancat 7.401,48

D’operacions no pressupostàries 695.665,40

– Pagaments realitzats pendents d’aplicació definitiva 118.866,55

Romanent de tresoreria total 22.680.784,00
– Saldo de cobrament dubtós 5.622.829,00

Excés de finançament afectat 4.864.517,98

Romanent de tresoreria per a despeses generals 12.193.437,02
Incorporació romanents de caràcter voluntari 4.155.982,15
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RTDG net per a despeses generals 8.037.454,87

En aplicació d’allò previst a l’art. 182.1 de la LRHL, d’aquesta quantitat s’han utilitzat
4.155.982,15 € en la incorporació de romanents de caràcter voluntari que financen projectes
que es troben en fase d’execució, per la qual cosa el saldo disponible pel finançament de
despeses generals (RTDG) és de 8.037.454,87 €.

d) Estalvi  net

Ingressos corrents 34.312.882
Ajust per ingressos corrents afectats i extraordinaris 0
Total Ingressos corrents a considerar 34.312.882
Despeses corrents (excepte interessos) 25.941.409
Anualitat teòrica d’amorització 2.585.493
Despeses finançades amb RLT 2.779.098
Total despeses a considerar 25.747.805
Estalvi net 8.565.077
% estalvi net sobre ingressos corrents 24,96%

e) Execució pressupostos d’exercicis tancats

Pressupost de despeses
Obligacions pendents de pagament a 1 de gener 2.537.735,69

Modificacions saldos inicials 0,00

Total obligacions pendents 2.537.735,69
Pagaments realitzats 2.530.334,21
Obligacions reconegudes pend. Pagament al final de
l’exercici 7.401,48

Pressupost d’ingressos
Drets pendents de cobrament a 1 de gener 13.625.324,91

Modificacions saldos inicials 0,00

Total drets pendents 13.625.324,91
Anul.lacions 1.301.217,12

Recaptació 3.920.672,38

Drets pendents de cobrament al final de l’exercici 8.403.435,41

f) Estabilitat pressupostària
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CAPACITAT/NECESSITAT DE FINANÇAMENT Previsió inicial Liquidació
Ingressos dels capítols 1 a 7 33.400.670,00 34.836.833,99
Ajustaments SEC 95 195.432,48 -1.260.177,35
Ingressos no financers ajustats 33.596.102,48 33.576.656,64
Despeses dels capítols 1 a 7 32.376.670,00 30.461.712,99
Ajustaments SEC 95 0,00 9.034,53
Despeses no financeres ajustades 32.376.670,00 30.452.678,46
Capacitat (+) o necessitat (-) de finançament 1.219.432,48 3.123.978,18
% sobre els ingressos no financers ajustats 3,63% 9,30%

g) Regla de la despesa

REGLA DE DESPESA Previsió inicial Liquidació
Despesa no financera (cap 1-7) 31.773.767 28.304.822
 - Interessos (cap. 3) 320.000 318.704
Despesa no financera (cap 1-7) 2012 sense interessos 31.453.767 27.986.119
(+/-) Ajustaments SEC 95 0 0
Despesa no financera ajustada al SEC 95 31.453.767 27.986.119
 - Despeses finançades fons finalistes (corrents) 710.100 669.561
 - Despeses finançades fons finalistes (capital) 734.300 647.228
Despesa computable 2012 30.009.367 26.669.330
x Taxa de referència creixement PIB 1,70% 1,70%
Suma 30.519.526,24 27.122.708,30
Increments i disminucions
IBI, rev. valors, rebaixa tipus i recàrrec 475.000 359.900
Taxa estacionament de vehicles 88.000 96.267
Preu públic transport urbà 120.000 79.899
Increments 683.000 536.066
Rebaixa tipus gravament IVTM 15.000 19.443
 Disminucions 15.000 19.443
Variacions normatives recaptació 668.000 516.623
Límit de la regla de la despesa 31.187.526 27.639.331

Despesa computable 2013   
Despesa no financera (cap 1-7) 2013 31.956.000 30.461.713
 - Interessos (cap. 3) 235.000 309.307
Despesa no financera (cap 1-7) 2013 sense interessos 31.721.000 30.152.406
(+/-) Ajustaments SEC 95 0 0
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Despesa no financera ajustada al SEC 95 31.721.000 30.152.406
 - Despeses finançades fons finalistes (corrents) 673.900 753.139
 - Despeses finançades fons finalistes (capital) 650.000 496.047
Total despesa computable 2013 30.397.100 28.903.220

Verificació compliment Regla de despesa   
Dif. entre el límit de la regla de despesa i la desp.
computable 790.426 -1.263.889
% increment despesa computable -0,93% 6,44%

h) Deute viu

ENDEUTAMENT Previsió inicial Liquidació
Deute per tipologia   
Deute a llarg termini 21.002.584 19.533.237
Deute a curt termini 0 0
Deute avalat a llarg termini 553.479 639.131
Deute total a 31/12 21.556.063 20.172.368

Deute viu sobre ingressos corrents   
Ingressos corrents 32.340.000 34.312.882
Ajust per liquidació PIE 195.432 280.961
Ajust per ingressos corrents afectats i extraordinaris 0 0
Total Ingressos corrents a considerar 32.535.432 34.031.921
% Deute viu sobre ingressos corrents 66,25% 59,27%

Fonaments de dret

1. Articles 54, 162 a 171 i 191 a 193 del RDL 2/2004, de 5 de març pel que s’aprova el text
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals (LRHL).

2. Articles 89 a 105 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, de desenvolupament del
capítol primer, del títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les
hisendes locals, en matèria de pressupostos (RP).

3. Llei 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera (LEPSF).

4. Reglament de desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, general
d’estabilitat pressupostària (RLGEP), en la seva aplicació a les entitats locals.
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5. Manual del càlculo del dèficit en contabilidad nacional adaptado a las corporaciones
locales (IGAE).

6. Bases d’execució del pressupost per a l’exercici 2013.

7. Decret de l’Alcaldia núm.3562 de data 15 de desembre de 2011, mitjançant el qual
l’Alcalde-President resol delegar a la Junta de Govern Local l’aprovació de la liquidació
del pressupost.

A proposta del segon Tinent d’Alcalde, regidor de l’Àrea d’Economia i Hisenda, la Junta de
Govern Local adopta el següent

ACORD:

1. Aprovar la liquidació del pressupost de l’exercici 2013 amb el resum  que figura en la part
d’antecedents i que en annex s’adjunta amb el corresponent detall i la documentació
preceptiva d’acord amb la normativa vigent.

2. Donar compte al Ple en la propera sessió que se celebri.

3. Trametre una còpia de la liquidació als organismes competents d’acord amb la normativa
vigent.

4. Proposar al Ple l’aprovació del pla econòmic-financer per a la regularització de
l’incompliment de la regla de la despesa en la liquidació del pressupost de l’exercici
2013.”

2. Dictamen favorable de la Comissió Informativa de data 24 de març de 2014.

A proposta del segon Tinent d’Alcalde, regidor de l’Àrea d’Economia i Hisenda, el Ple de la
Corporació adopta el següent

ACORD:

1. Donar compte al Ple de la Corporació de l’aprovació de la liquidació del pressupost de
l’exercici 2013.

2.  Aprovar el pla econòmic-financer per a la regularització de l’incompliment de la regla de
la despesa en la liquidació del pressupost de l’exercici 2013.”*

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Manel Escobar.- Diu que tal com ja van comentar a la comissió informativa i a la roda de
premsa per explicar als ciutadans quin és el tancament del pressupost de l’any 2013, faran
un petit un resum, perquè si entrem a detallar els números que porta l’informe del tancament
de l’exercici es farà una mica farregós.
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L’Ajuntament de Roses tanca l’exercici del 2013 amb un superàvit de 3,1 milions d’euros.
Aquest superàvit ens parla de l’òptima situació econòmica respecte al compliment dels
requisits establerts per la norma d’estabilitat pressupostària.

Aquest superàvit ha estat possible gràcies a l’increment dels ingressos previstos inicialment i
a la política d’austeritat i de control de la despesa aplicada pel govern municipal. Recorda
que va arribar a 3,2 milions d’euros i no tant sols per l’austeritat en la despesa, sinó per uns
majors ingressos que ha tingut l’Ajuntament motivada bàsicament per la plusvàlua.

Finalment i al tancament d’aquest exercici 2013 l’Ajuntament porta tres anys sense demanar
cap nova operació de crèdit. A l’exercici 2011, 2012 i 2013 no han demanat cap crèdit i totes
les inversions s’han fet amb els romanents i finançades  amb el corrent de l’exercici.

Des del 2011 fins a la data d’ara tenien 26,9 milions d’euros i ara tenim 20,1 milions d’euros.
N’hem amortitzat 6,8 milions.  Estem per sota de l’endeutament legal que abans era del 75%
i ha passaaat al 110%. En aquests moments l’Ajuntament de Roses està tancant l’exercici
2013 amb un 59,27% que és cap a un 59% menys del límit legal.

El pagament de factures a proveïdors, que dóna molta consistència al tancament, està per
sota dels 30 dies, amb una mitjana de 27,93 dies per al pagament d’una factura.

En definitiva, el tancament d’aquest pressupost 2013 és un pressupost de tancament amb
responsabilitat, tant amb el pagament de la factura d’un proveïdor, com de la prestació de
serveis. No es deixa de prestar cap servei i posa l’exemple de totes les subvencions que han
tingut totes les entitats esportives, culturals, socials ... tot continua exactament igual.

En definitiva, torna dir, que és el tancament d’un exercici de responsabilitat i aprofita des
d’aquí per manifestar la professionalitat del departament d’intervenció i el seu interventor,
senyor Ernest Ruiz al davant per la seva professionalitat en tot el tema d’adaptació a llei del
mateix.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE

Sr. Francesc Giner.-  Deixa palès que la intenció del Grup Municipal de Gent del Poble és
demanar els expedients dels últims cinc o sis anys i després el seu grup municipal ja faria
una valoració conjunta de tot. Ja avisarien.

ACLARIMENT DE L’ALCALDESSA

Alcaldessa.- Afegeix que, en tot cas, degut a aquesta llei que se’ls ve imposada, entenen
que no pot haver contractació de personal, entenen que no poden incrementar la despesa,
entenen que fins i tot a l’exercici d’aquest any ja hi ha algunes competències que no els
permeten fer polítiques econòmiques actives de contractació. Per tant, només els queda el
que estan fent, intentar no demanar crèdit i aprofitar els recursos propis que tenen. El que
sembla que sí els permet la llei és fer inversions i que aquestes petites inversions és l’únic
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que pot crear ocupació. Així que intentaran treure-ho en petites partides,  perquè les
empreses puguin anar treballant aquí a Roses.

Aquesta és una espasa de Democles força potent que els obliga a buscar o a donar altres
solucions degut a aquests impediments tant en la contractació com a l’hora d’encarregar
altres tipus de serveis de foment de l’activitat econòmica.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

Vots a favor: Onze (11) Carles Pàramo, Sílvia Ripoll, Marc Danés, Josep Ma. Mas Blanch,
Sílvia Useros, Juan Manuel Fernandez, Ambrosio Martinez, Manel Escobar, Àngel Tarrero,
Carlos López i Montse Mindan.

Vots en contra: Cap (0)

Abstencions: Set (7) Carles Ferrer, Francisco Martinez, Francisca Guijarro, Francisca Martin,
Jesús Minguez, Francesc Giner i Ma. Àngels Arjona.

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia Presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

05.- APROVAR INICIALMENT LA MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSORCI
TERRA DE PAS QUE PASSARÀ A DENOMINAR-SE CAP DE CREUS-ALBERES

La senyora Montse Mindan, alcaldessa presidenta de la corporació, proposa al ple l’adopció
del següent acord:

Identificació de l’expedient

Proposta relativa a la Modificació dels Estatuts del Consorci Terra de Pas que passarà a
denominar-se Cap de Creus-Alberes.

Antecedents

1. En data 26 febrer de 2014, l’assemblea general del Consorci Terra de Pas va acordar la
modificació de l’articulat estatutari del Consorci Terra de Pas el qual ha de passar a
denominar-se Consorci Cap de Creus-Alberes; d’acord amb el document que figura a
l’expedient.

2. Amb data 14 de març de 2014 la cap de la unitat informa favorablement.

3. Amb data 17 de març de 2014 el cap de Serveis Jurídics ha emès un informe al
respecte.
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4. En data 24 de març de 2014 la Comissió Informativa Genèrica del Ple ha dictaminat
favorablement la present proposta.

Fonaments de dret

Primer –  Els articles 313 i següents del Decret 179/1995 de 13 juny i 47.2.g de la Llei
7/1985 de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local.

La regidora de Turisme i Participació Ciutadana, la senyora Montse Mindan i Cortada,
proposa al Ple l'adopció del següent

ACORD:

1. Aprovar inicialment la modificació del nom del Consorci Terra de Pas, que passa a
denominar-se Consorci Cap de Creus-Alberes, i les modificacions dels articles 1, 2, 3, 8 i
9 dels Estatuts, d’acord amb el Text aprovat per l’assemblea general en sessió celebrada
el passat dia 26 de febrer de 2014.

2. Sotmetre a informació pública el present acord mitjançant la inserció del corresponent
anunci al Tauler d'Anuncis Municipal i a la web municipal, al  Butlletí Oficial de la
Província de Girona, i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, per un termini de
trenta dies, als efectes d'examen i presentació d'al·legacions.

En el supòsit que no es presentin al·legacions en el termini d’informació pública acordat,
s’entendrà  elevat a definitiu el present acord.

3.  Comunicar el present acord al Consorci per al seu coneixement i als efectes que calguin.
Expedient número: 1467/2014

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDIA

Alcaldessa.- Explica que com va explicar a la comissió informativa és ben bé un canvi de
nom per ajustar-nos al del Consorci del Nord de França que tenen un nom que se sembla al
nostre i per poder enquibir altres pobles de les Alberes i així poder presentar-nos
conjuntament en aquest projecte europeu Interrec

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Sr. Francisco Martinez.- Entenen que només és un canvi de denominació i no demanen
votació

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.
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06.- MODIFICACIÓ NÚMERO 1 DE LA PLANTILLA I DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE
TREBALL DEL PERSONAL MUNICIPAL APROVADES PER A L’ANY 2014

Durant la lectura de la proposta, s’incorpora el regidor David Beltran a la sessió, quan són
les 20:19 hores.

La senyora Montse Mindan, alcaldessa presidenta de la corporació, proposa al ple l’adopció
del següent acord:

Identificació del document

Modificació número 1 de la plantilla i de la relació de llocs de treball del personal municipal
aprovades per a l’any 2014.

Antecedents

1. El Ple de la Corporació, en la sessió extraordinària del dia 2 de desembre de 2013, va
aprovar, juntament amb el pressupost general per a l’exercici 2014, la plantilla, la relació
de llocs de treball i les retribucions del personal de l’Ajuntament de Roses per a l’any
2014.

2. Amb data 6 de febrer de 2014, l’alcaldessa presidenta proposa l’amortització de la plaça
d’assessor del gabinet de l’Alcaldia (personal eventual), per criteris d’organització
administrativa interna, atès que actualment aquesta plaça no és necessària.

3. Amb data 17 de febrer de 2014, el secretari general ha emès un informe favorable al
respecte.

4. La Comissió Informativa del dia 24 de març de 2014 ha emès un informe favorable al
respecte.

Fonaments de dret

Primer. És d’aplicació, pel que fa a la modificació de la plantilla, la normativa següent:

a. La Llei 7/2007, de 12 d’abril, pel qual s’aprova l’estatut bàsic de l’empleat
públic.

b. De conformitat amb l’article 25 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual
s’aprova el reglament del personal al servei de les entitats locals, la plantilla de
personal ha d’estar integrada per la relació detallada dels cossos, escales,
subescales, classes i categories de les places en què s’integren els funcionaris,
el personal laboral i l’eventual agrupades, indicant la denominació d’aquests, el
nombre de places que les constitueixen, el nombre de les que es troben
vacants i el grup a què pertanyen, d’acord amb la titulació exigida per al seu
ingrés.
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c. L’article 27 del Reglament del personal al servei de les entitats locals estableix
que la plantilla es pot modificar amb posterioritat a l’aprovació del pressupost
durant l’any de la seva vigència, per respondre a l’establiment de nous serveis,
per a l’ampliació, supressió o millora dels existents que no admetin demora per
a l’exercici següent, com també si respon a criteris d’organització administrativa
interna.

En el seu apartat 2, estableix que quan la despesa de la modificació per
ampliació no es pugui compensar amb la despesa de la modificació per
reducció, o per la disponibilitat de consignacions destinades a llocs vacants que
no es pretenguin proveir en l’exercici, la modificació de la plantilla requerirà que
s’aprovi l’expedient de modificació de crèdits del pressupost. En aquest cas la
modificació no comporta una modificació de la despesa pel següent motiu:

- S’amortitza una plaça d’assessor del gabinet de l’Alcaldia (personal eventual –
codi EC21601).

Segon. D’acord amb allò preceptuat en els articles 28 i 54 del Reglament del personal de
les entitats locals, l’òrgan competent per aprovar la modificació de la plantilla és el
Ple de la Corporació. En igual sentit, els articles 22.2.i de la Llei 7/1985, de 2
d’abril, reguladora de les bases de règim local, l’article 52.j del Decret legislatiu
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la llei municipal i de règim
local de Catalunya i l’article 129.3 del Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 d’abril,
pel qual s’aprova el text refós de les disposicions legals vigents en matèria de
règim local.

Tercer. La modificació requereix els mateixos tràmits que l’aprovació: Publicació en el BOP
i en el DOGC i comunicació a la Direcció General de la Generalitat de Catalunya i a
l’Administració de l’Estat.

Quart. La plaça de personal eventual que es proposa per a la seva supressió no ha arribat
a ser ocupada, per la qual cosa no hi ha impediment per a la seva amortització.

Cinquè. Article 21.Dos de la Llei 22/2013, de 23 de desembre  de pressupostos generals de
l’Estat per a l’any 2014.

A proposta de l’alcaldessa presidenta, Montserrat Mindan Cortada, s’adopta el següent

Acord

1. Modificar la plantilla i la relació de llocs de treball del personal municipal aprovades per a
l’any 2014, en el sentit següent:

a) Amortitzar la plaça següent:

Àrea d’Alcaldia:
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- Plaça de personal eventual, assessor del gabinet de l’Alcaldia, grup A, subgrup A2,
nivell 22 (codi EC21601).

2. Publicar la modificació de la plantilla i de la relació de llocs de treballs esmentada en el
punt anterior en el Butlletí Oficial de la Província de Girona i en el Diari Oficial de la
Generalitat de Catalunya.

3. Trametre un certificat de l’acord al Ministeri d’Administració Pública, al Departament de
Governació i a la Direcció General d’Administració Local de la Generalitat de Catalunya.

4. Comunicar-ho a l’Àrea d’Alcaldia i al Departament d’Intervenció per al seu coneixement i
efectes.= Exp. 4808/2013.

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDIA

Alcaldessa.- Recorda als presents que, com bé saben, l’any 2014, quan es va aprovar la
relació de la plantilla municipal hi havia una plaça de confiança que no estava proveïda i
aquest equip de govern tampoc la proveirà i, per tant, el que faran és amortitzar aquesta
plaça.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

Vots a favor: Onze (11) Carles Pàramo, Sílvia Ripoll, Marc Danés, Josep Ma. Mas Blanch,
Sílvia Useros, Juan Manuel Fernandez, Ambrosio Martinez, Manel Escobar, Àngel Tarrero,
Carlos López i Montse Mindan.

Abstencions: Vuit (8) Francisco Martinez, Carles Ferrer, Francisca Guijarro, Francisca
Martin, David Beltran, Jesús Minguez, Francesc Giner i Ma. Àngels Arjona.

Vots en contra: Cap  (0)

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

07.- APROVAR EL PLA ECONÒMIC FINANCER REGULAT A L’ARTICLE 21.2.C DE LA
LLEI DE PRESSUPOSTOS GENERALS DE L’ESTAT PER A L’ANY 2014, QUE INCLOU
LA DOTACIÓ PRESSUPOSTÀRIA PER FER FRONT A L’APROVACIÓ DE L’OFERTA
PÚBLICA D’OCUPACIÓ AMB EL 100% DE LA TAXA DE REPOSICIÓ D’EFECTIUS DE
LA POLICIA LOCAL DE L’AJUNTAMENT DE ROSES, I QUE COMPRÈN UNA PLAÇA DE
SERGENT, UNA DE CAPORAL I QUATRE D’AGENT

La senyora Montse Mindan, alcaldessa presidenta de la corporació, proposa al ple l’adopció
del següent acord:

Identificació del document



22

Aprovació del Pla econòmic financer regulat a l’article 21.2.C de la Llei de Pressupostos
Generals de l’Estat per a l’any 2014, que inclou la dotació pressupostària per fer front a
l’aprovació de l’Oferta Púbica d’Ocupació amb el 100% de la taxa de reposició d’efectius de
la Policia Local de l’Ajuntament de Roses, i que comprèn una plaça de sergent, una de
caporal i quatre d’agent.

Antecedents

1. Amb data 26 de desembre de 2013 s’aprova la Llei 22/2013, de 23 de desembre, de
pressupostos generals de l’Estat per a l’any 2014. L’article 21, que regula l’oferta pública
o altre instrument similar de gestió de la provisió de necessitats de personal, en l’apartat
2.c) preveu la possibilitat d’arribar al 100% de la taxa de reposició d’efectius en les
places de policia local d’aquells ajuntaments que compleixin o no superin els límits que
fixi la legislació reguladora de les hisendes locals o, en el seu cas, les lleis de
pressupostos generals de l’Estat, en matèria d’autorització d’operacions d’endeutament,
és a dir, que tinguin un volum d’endeutament que no superi el 75% dels recursos
ordinaris liquidats i que a més, acompleixin l’objectiu d’estabilitat pressupostària, tant en
la liquidació de l’exercici anterior com a l’exercici vigent d’acord amb el que disposa
l’article 11.4 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i
sostenibilitat financera.

2. A la plantilla de la Policia Local de l’Ajuntament de Roses per a l’exercici 2014, aprovada
en el Ple extraordinari del dia 2 de desembre de 2013, existeixen les següents places
vacants, un sergent, un caporal i quatre agents, les quals, per ser proveïdes, superen el
10% de la taxa de reposició d’efectius, però podrien acollir-se al supòsit descrit
anteriorment.

Al quadre adjunt es relacionen els moviments produïts durant l’any 2013 amb incidència
al càlcul de la taxa de reposició.

Nom i cognoms Data baixa
Ajuntament

Motiu de la baixa Número

Josep Duran Fornons 03/01/2013 Jubilació forçosa 1
Dionisio Del Pozo Sánchez 18/03/2013 Excedència per serveis amb una

altre administració
2

Gemma Martín Orden 02/04/2013 Excedència voluntària per
interès particular

3

Venancio Cerdeira Carreiro 31/05/2013 Jubilació ordinària 4
Ferran Busquets Busquets 11/06/2013 Jubilació ordinària 5
Jesús Mínguez Marcelino 13/11/2013 Jubilació ordinària 6
Jordi Hornos Jiménez 27/12/2013 Excedència voluntària per

interès particular
7

Rafael Arteaga Álvarez 31/12/2013 Jubilació anticipada 8

Dades plantilla  
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Total baixes 8
Total altes 0
Diferència 8
Taxa reposició (10%) 0,80

Amb aquesta taxa de reposició no s’arriba ni a cobrir una plaça de la plantilla de la
policia   local, per tant en el cas de voler cobrir les vacants que existeixen a la plantilla de
la policia local, caldria aprovar el pla econòmic financer i acreditar-ho davant el Ministeri
d’Hisenda i Administracions Públiques, prèviament a l’aprovació de la convocatòria de
les places.

3. Pla econòmic financer proposat per l’alcaldia, en el què s’estableix el compliment de tots
els requisits establerts a l’article 21.2.C, amb la finalitat de contemplar la mesura de
cobertura de les places vacants de sergent, caporal i agents, excepcionalment, com a
taxa de reposició del 100% dels efectius vacants de la plantilla de la policia local.

4. Informe favorable del cap de Recursos Humans de data 25 de febrer de 2014.

5. Informe d’intervenció sobre l’estimació de l’estalvi nét, sobre el nivell de l’endeutament,
així com de l’avaluació sobre el compliment del principi d’estabilitat pressupostària.

6. La Comissió Informativa del dia 24 de març de 2014 ha emès un dictamen favorable al
respecte.

Fonaments de dret

Primer. Llei 22/2013, de 23 de desembre, de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’any
2014.

A proposta de l’alcaldessa presidenta, Montserrat Mindan Cortada, s’adopta el següent

Acord

1. Aprovar el Pla econòmic financer que consta a l’expedient i regulat a l’article 21.2.C de la
Llei de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’any 2014, que inclou, la dotació
pressupostària per fer front a l’aprovació de l’oferta pública d’ocupació amb el 100% de
la taxa de reposició d’efectius de la Policia Local de l’Ajuntament de Roses, i que
comprèn, una plaça de sergent, una de caporal i 4 d’agent.

2. Posar de manifest que amb la reposició del 100% de les places de la Policia Local es
dóna igualment, compliment al principi d’estabilitat pressupostària.

3. Donar trasllat d’aquest acord al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques,
prèviament a l’aprovació de l’oferta pública d’ocupació i a la convocatòria d’aquestes
places.
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4. Comunicar-ho al Departament d’Intervenció i a la Junta de Personal i al Comité
d’Empresa per al seu coneixement i efectes.= Exp. 1117/2014.

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDIA

Alcaldessa.- Explica que com saben els presents, la llei que impedeix substituir les
jubilacions i altres baixes s’ha fet punyent pel que fa al cos de la Policia Local, perquè són
cinc places que necessiten convocar. La llei els permet enviar al Ministeri un pla econòmic
financer que és el que consta a l’expedient que diu que l’Ajuntament té recursos suficients i
pot fer front a l’oferta pública d’aquestes cinc places, per tal de poder-les convocar i dotar.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

08.- VERIFICAR EL DOCUMENT ANOMENAT "TEXT REFÓS DEL PLA ESPECIAL PER
A  LA IMPLANTACIÓ D’UNA ESTACIÓ DE SERVEI A LA CRUÏLLA DE LES
CARRETERES GI-610 I GI-614 AL TERME MUNICIPAL DE ROSES”, REDACTAT EL
MES DE FEBRER DE 2014 PER L’ARQUITECTE FRANCESC X. VENTURA I TEIXIDOR
DE L’EMPRESA VEVEÈMA, SL, D’INICIATIVA PRIVADA.

La senyora Sílvia Ripoll, responsable de l’àrea d’Urbanisme, presenta la proposta d’acord
que és del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Verificar el document anomenat "Text refós del Pla especial per a  la implantació d’una
estació de servei a la cruïlla de les carreteres GI-610 I GI-614 al terme municipal de Roses”,
redactat el mes de febrer de 2014 per l’arquitecte Francesc X. Ventura i Teixidor de
l’empresa Veveèma, SL, d’iniciativa privada.

Antecedents

1. El Ple de l’Ajuntament en sessió del dia 30 de setembre de 2013 acorda:
1) Aprovar provisionalment el document anomenat “Pla especial per a la implantació

d’una estació de servei a la cruïlla de les carreteres GI-610 i GI-614 al terme
municipal de Roses”, redactat el juliol de 2013 per l’enginyer de camins, canals i
ports Jordi San Millan i Filbà i per l’arquitecte Francesc X. Ventura i Teixidor, ambdós
de l’empresa Veveèma, SL, presentat per Joan Bataller Danés el dia 2 d’agost de
2013 (n/RE 11806/13)

2) Trametre’l a  la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, per tal que pugui adoptar
l’acord d’aprovació definitiva.

3) Notificar-ho a Joan Bataller Danés per al seu coneixement i efectes.
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2. La Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona del Departament de Territori i
Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya en sessió de 17 de desembre de 2013 (n/RE
736/15.01.2014), acorda:
1) Aprovar definitivament el “Pla especial per a la implantació d’una estació de servei a

la cruïlla de les carreteres GI-610 i GI-614 al terme municipal de Roses” promogut
per Joan Bataller Danés i tramesa per l’Ajuntament de Roses, supeditar-ne la
publicació al DOGC i consegüent executivitat a la presentació d’un text refós, per
duplicat, verificat per l’òrgan que ha atorgat l’aprovació provisional de l’expedient i
degudament diligenciat, que incorpori les prescripcions següents:
- Cal modificar les mesures d’integració paisatgística del PEU excloent la previsió

de plantació de pollancres i de baladres, substituint-la per una plantació arbustiva
baixa i autòctona.

2) Recomanar refondre la documentació de l’estudi d’impacte i integració paisatgística
en un únic annex (actualment Annexos 6 i 13), per a una millor comprensió del
document.

3) Comunicar-ho a l’Ajuntament i a la persona interessada.

3. La Junta de Govern Local en sessió del dia 24 de gener de 2014 acorda donar-se per
assabentada de l’acord adoptat  per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en
sessió del dia 17 de desembre de 2013 d’aprovació definitiva de l’esmentat Pla especial;
i donar-ne trasllat a Joan Bataller Danés, per al seu coneixement i efectes.

4. En data 14 de febrer de 2014, RE 2517/14, Joan Bataller Danés presenta  el document
anomenat “Text refós del Pla especial per a la implantació d’una estació de servei a la
cruïlla de les carreteres GI-610 i GI-614 al terme municipal de Roses”, redactat el mes de
febrer de 2014  per l’arquitecte Francesc X. Ventura i Teixidor de l’empresa Veveèma,
SL.

5. Amb data 7 de març de 2014, l’arquitecte municipal cap del  Departament de
Planejament i Execució Urbanística de l’àrea d’Urbanisme informa el document presentat
amb les següents consideracions:
- El Text refós presentat amb RE 2517/14.02.14 incorpora les prescripcions

assenyalades en l’acord de la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona  en sessió
del dia 17 de desembre de 2013, d’aprovació definitiva de l’esmentat Pla, és a  dir:
a) Modifica els plànols presentats i les mesures d’integració paisatgística del Pla

especial urbanístic, substituint els pollancres i els balandres per una vegetació
baixa i autòctona.

b) Es refon en un únic Annex (Annex 6) l’estudi d’impacte i integració paisatgística,
anteriorment distribuïda en dos annexes en el document objecte d’aprovació
provisional, i es recull en l’Annex 13 l’acord d’aprovació definitiva.

 I conclou informar favorablement la documentació presentada.

6. La Comissió Informativa del dia 24 de març de 2014 ha emès un dictamen favorable al
respecte.

Fonaments de dret
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Primer. Pla d'Ordenació Urbanística Municipal (POUM) de Roses (DOGC núm. 5682 de
30.07.2010).

Segon. Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el text refós de la Llei
d’urbanisme (DOGC núm. 5686, de 05.08.2010); modificat per la Llei 3/2012, de 22 de febrer
(DOGC núm. 6077, de 29.02.2012).

Tercer. Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la llei
d’urbanisme (DOGC núm. 4682, de 27.07.2006).

Quart. Decret d’Alcaldia núm. 3562/11, de 14 de desembre de 2011, de delegacions (BOP
de Girona núm. 246, de 28.12.2011).

La regidora responsable de l’àrea d’Urbanisme, Sílvia Ripoll i Cayuela, proposa al Ple
l’adopció del següent

Acord

1. Verificar el document anomenat "Text refós del Pla especial per a la implantació d’una
estació de servei a la cruïlla de les carreteres GI-610 i GI-614 al terme municipal de
Roses”, redactat el mes de febrer de 2014  per l’arquitecte Francesc X. Ventura i Teixidor
de l’empresa Veveèma, SL, presentat per Joan Bataller  Danés (n/RE 2517/14.02.14),
atès l’informe de l’arquitecte municipal cap del Departament de Planejament i Execució
Urbanística de l’àrea d’Urbanisme, de 7 de febrer de 2014, segons el qual s’han
incorporat a l’esmentat document les prescripcions assenyalades en l’acord de la
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en sessió del dia 17 de desembre de 2013,
d’aprovació definitiva de l’esmentat Pla.

2. Trametre a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, per tal que doni conformitat i
publiqui  al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya aquest acord i també l’acord
d’aprovació definitiva i la normativa urbanística, per a la seva consegüent executivitat, la
següent documentació:
− 2 exemplars en suport paper.
− 2 exemplars en suport informàtic (CD), un d’ells amb el text de les normes

urbanístiques i els plànols, identificat mitjançant un fitxer independent, degudament
protegit que no permeti la modificació del document, i l’altre, en un format de
tractament de textos editables.

− Certificat expedit pel secretari general de la corporació, en el qual s’ha de fer constar
que l’autenticitat i la integritat de la documentació aportada en suport informàtic, es
correspon exactament amb l’aprovada en el darrer acord de tràmit adoptat i,
conseqüentment amb l’aportada amb suport paper.

3. Notificar-ho a Joan Bataller Danés, per al seu coneixement i efectes.= Exp.1506/11- ref.:
PL11003SE.

EXPLICACIÓ DE LA REGIDORA PONENT
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Sra. Sílvia Ripoll.- Explica que la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona va aprovar
provisionalment aquest pla especial per a la implantació d’una estació de servei a la cruïlla
de les carreteres GI- 610 i GI-614 al terme municipal de Roses.

Aquest document es va enviar a la Comissió Territorial d’Urbanisme, que el va aprovar
definitivament. Tot i aprovar-lo definitivament, va supeditar-ne la publicació en el Diari Oficial
de la Generalitat i consegüent executivitat a la presentació d’un text refós que
necessàriament havia d’incorporar unes prescripcions necessàries, per tal que fos eficaç, i
obligatòries, per tal que sigui executiu.

En aquest cas, com que és un pla d’iniciativa privada, el senyor Joan Bataller i Danés va
presentar el document anomenat text refós del Pla Especial per la implantació d’aquesta
estació de servei i l’arquitecte municipal, cap del departament de Planejament i execució
urbanística informà favorablement sobre la documentació presentada per aquest senyor.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

09.- APROVAR PROVISIONALMENT EL DOCUMENT ANOMENAT “PLA ESPECIAL DEL
CATÀLEG DE PATRIMONI, EDIFICIS I BÉNS D’INTERÈS DEL MUNICIPI DE ROSES”,
D’INICIATIVA MUNICIPAL.

La senyora Sílvia Ripoll, responsable de l’àrea d’Urbanisme, presenta la proposta d’acord
que és del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Aprovació provisional del document anomenat “Pla especial del catàleg de patrimoni, edificis
i béns d’interès del municipi de Roses”, d’iniciativa municipal.

Antecedents

1. La Junta de Govern Local del dia 22 de març de 2013 acorda, entre altres punts:
1) Aprovar inicialment el document anomenat “Pla especial del catàleg de patrimoni,

edificis i béns d’interès del municipi de Roses”,  redactat el mes de novembre de
2012 pels arquitectes Josep i Joan Antoni Vilanova Brugués de l’empresa Vilanova
Arquitectes, SCP.

2) Suspendre, pel termini de dos anys, l’atorgament de llicències de parcel·lació de
terrenys, d’edificació, reforma, rehabilitació o enderrocament de construccions,
d’instal·lació o ampliació d’activitats o usos concrets i altres autoritzacions municipals
connexes establertes en la Legislació sectorial en les àrees en les quals les noves
determinacions per a elles previstes suposin modificació del règim urbanístic vigent.
L’acord de suspensió abasta a les construccions i béns catalogats en aquest Pla
especial. Els efectes de la suspensió de tramitacions i llicències s’extinguiran en els
supòsits previstos a l’article 103.4 del Decret 305/2006.
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3) Sotmetre-ho a informació pública pel termini d’un mes.
4) Sol·licitar-ne informe a les administracions sectorials.

2. L’esmentat Pla especial es sotmet, durant un mes, a informació pública mitjançant
anunci publicat en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya núm. 6352  del dia 10
d’abril de 2013, en el Butlletí Oficial de la Província de Girona núm. 70 del dia 11 d’abril
de 2013, en el diari El Punt del dia 18 d’abril de 2013, en el tauler d’anuncis de la
corporació i a la web municipal.

Durant l’esmentat període d’informació pública no es presenta cap al·legació.

3. L’Ajuntament sol·licita i rep informe de les següents administracions sectorials de la
Generalitat de Catalunya:
1) Departament de  Territori i Sostenibilitat (RS 3542/22.03.13):

a) Informe paisatgístic (Subdirecció general de Planificació Territorial i Paisatge).
b) Informe  de carreteres (Direcció general de Carreteres).
c) Informe geològic (Institut Geològic de Catalunya).
d) Informe d’aigües (Agència Catalana de l’Aigua).
e) Informe d’avaluació ambiental (Oficina Territorial d’Acció i Avaluació Ambiental).

2) Departament de Territori i Sostenibilitat (RS 3546/22.03.13):
a) Informe d’habitatge (Secretaria d’Habitatge i Millora Urbana).
b) Informe del Servei de Costes.

3) Departament d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i Medi Natural (RS
3545/22.03.13):

4) Informe del Parc Natural de Cap de Creus.
5) Departament de Cultura  (RS 3544/22.03.13).
6) Departament d’Interior:
a) Subdirecció general de Programes en Protecció Civil (RS 3453/22.03.13).
b) Regió d’Emergències de Girona (RS 12046/12.12.13).

4. En data 22 de gener de 2014, RE 1136/14, els arquitectes Josep i Joan Antoni Vilanova
Brugués de l’empresa Vilanova Arquitectes, SCP, presenten a l’Ajuntament un nou
document anomenat "Pla especial del catàleg de patrimoni, edificis i béns d’interès de
Roses”, de data gener de 2014, autenticat pels serveis tècnics de l’àrea d’Urbanisme
amb la referència 2014.01.24.

5. Segons informe de l’arquitecte municipal, cap del Departament de Planejament i
Execució Urbanística de l’àrea d’Urbanisme, de 6 de març de 2014:
- A l’apartat “Altres Catalogacions” de les fitxes s’ha fet referència al Pla

especial del catàleg de construccions en sòl no urbanitzable de Roses, en coherència
amb aquest.

- A les fitxes s’especifica si els elements es troben situats a l’interior de l’àrea
d’influència de la Ciutadella de Roses.

- A l’article 42. Actuacions en els edificis, béns i entorns catalogats, apartat
11, s’ha incorporat el següent precepte: ...“ Els edificis catalogats en què, com a
conseqüència de les obres proposades i de les determinacions del POUM, resulti
preceptiva la construcció de places d’aparcament, quedaran exempts d’aquesta
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obligatorietat si se’n justifica la inviabilitat per raons tècniques o econòmiques i/o la
incompatibilitat amb el motiu de protecció.”

- Informa favorablement el nou document presentat (RE 1136/14) ja que
recull, respecte al document aprovat inicialment, les prescripcions i els suggeriments
assenyalats en els informes de les administracions sectorials. En cada cas,
l’esmentat tècnic detalla l’article de la normativa del Pla on es recullen les
esmentades prescripcions i/o suggeriments. Concretament:

1) Informe paisatgístic, de data 24 d’abril de 2013, de la Subdirecció general de
Planificació Territorial i Paisatge, RE 7654/21.05.13, segons el qual:
- Analitzat el contingut de la modificació i constatat que no hi ha estudi d’impacte i

integració paisatgística, en relació amb el paisatge no hi ha inconvenient en què
es prossegueixi la tramitació de l’expedient.

2) Informe de carreteres, del Servei Territorial de Carreteres, de data 2 de maig de
2013, RE 7654/21.05.13, segons el qual:
- L’esmentat Pla especial resulta afectat per la/les servitud/s derivada/es de les

carreteres situades dins el terme municipal. Aquestes servituds es troben fixades
a la Llei 7/1993, de 30 de setembre, de carreteres.

- Emet informe favorable condicionat a la inclusió a la Normativa l’obligació del
compliment de la legislació sectorial corresponent, Llei i Reglament general de
carreteres, per a totes les masies i cases rurals, situades a la zona d’afectació de
carreteres.

- Aquesta prescripció s’inclourà també en les fitxes individualitzades de cada
element.

- Un cop acomplertes les anteriors prescripcions, pel que fa a matèria viària, res no
s’oposa a la seva aprovació.

• Segons l’informe de l’arquitecte municipal:
 Es recullen a l’article 42 apartat 8 de la normativa del Pla, així com les fitxes

individualitzades de cada element.

3) Informe geològic, de l’Institut Geològic de Catalunya, de data 13 de maig de 2013,
RE 8145/30.05.13, segons el qual:
- Contrastat el Pla especial amb les dades geològiques de què disposa l’Institut

Geològic de Catalunya, es comprova que 29 dels elements inclosos en la
proposta se situen dins de la geozona inventariada per la Direcció General de
Medi Natural amb el núm. 164-Paleozoic del Cap de Creus. En concret són:  Les
barraques de Jòncols (3) i de la Pelosa (4) i els barracons del Lloar (6); el
búnquer de Falconera (7) i els búnquers del Far (70); el camp de presoners de
la Pelosa (9); la casa Camprubí (11); les coves de les Ermites (21), i les coves-
dolmen de la riera de la Quarentena I i II (65-66); els edificis al cim del Puig de la
Morisca (26), de la Farella (28), del Fitor (31) i l’edifici sobre el Puig Marés (33);
l’embarcador del Lledó (34);  els forns de calç, el molí i la masia de Montjoi de
Baix (37, 62 i 89); el rec de la Galera (50); la torre de Norfeu (68); el castell de la
Trinitat (71); el jaciment de la cala Montjoi (76); la Torre del Sastre (84); la
bateria de Sant Antoni (90) i el Far (91).
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- La geozona 164 es caracteritza per la singularitat dels seus afloraments de
roques sedimentàries del Paleozoic inferior, les quals presenten un grau molt
baix de metamorfismes de contacte, donat lloc a l’existència d’una gran varietat
de litofàcies, que a més es troben travessades per roques volcàniques i
subvolcàniques. És també destacable la presència d’estructures tectòniques que
conjuntament amb la varietat litològica de la zona condicionen la morfologia
litoral.

- Atès que el Pla especial del catàleg de patrimoni, edificis i béns d’interès de
Roses és una figura de protecció de diversos elements patrimonials i, per tant
no inclou cap actuació, no es considera necessària l’adopció de mesures
preventives per a la preservació del patrimoni geològic.

- En cas d’efectuar-se excavacions o moviments de terra, si aparegués qualsevol
resta paleontològica caldrà atenir-se al que disposa la Llei 9/1993, de 30 de
setembre, del Patrimoni Cultural Català i el Decret 78/2002, de 5 de març, del
Reglament de protecció del patrimoni arqueològic i paleontològic.

• Segons l’informe de l’arquitecte municipal:
 S’inclou a l’article 42 apartat 9 de la normativa del Pla.

4) Informe del Parc Natural de Cap de Creus, de data 30 de maig de 2013, RE
8497/05.06.13, segons el qual:
- Destacar la gran riquesa de béns que es troben dins del Parc natural al terme

municipal de Roses.
- El present catàleg recull bona part del patrimoni cultural i béns rústics del terme

municipal de Roses i dóna compliment a les Disposicions addicionals Tercera i
Sisena del Pla especial del Parc Natural de Cap de Creus en relació amb la
promoció de la redacció de catàlegs.

- D’acord amb les consideracions fetes, s’informa favorablement amb condicions
el Pla especial del catàleg de patrimoni, edificis i béns d’interès del municipi de
Roses.

- Cal incorporar la informació referent als camins ramaders classificats.

• Segons l’informe de l’arquitecte municipal:
 Es recullen a l’article a la fitxa genèrica núm. 7;  a la fitxa 29- Edifici Puig Alt

(Sant Cebrià de Penida), així com a la fitxa genèrica núm. 3- Pous i Fonts.

5) Informe d’aigües, de l’Agència Catalana de l’Aigua, de data 4 de juny de 2013, RE
8724/07.06.13 i RE 9597/25.06.13, segons qual s’han d’incorporar les següents
prescripcions al text normatiu:
1. Els documents urbanístics o projectuals que es redactin per a la implantació o

consolidació de les diferents edificacions incloses en el Pla especial o per
l’execució d’obres dins la franja de 100 m d’amplada al costat dels marges de les
lleres, que constitueix la zona de policia del domini públic hidràulic, d’acord amb
l’article 6 del Text refós de la Llei d’aigües, aprovat per RDL 1/2001 de 20 de
juliol, requeriran l’informe de l’Agència Catalana de l’Aigua i inclouran l’avaluació
dels riscos d’inundació i la determinació, si cal, de les mesures constructives de
protecció passiva corresponents, a partir d’un estudi annex subscrit per un tècnic
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competent. Aquest estudi s’adaptarà a les “Recomanacions tècniques per als
estudis d’inundabilitat d’àmbit local” (ACA, març 2003) i l’aplicació de la directiva
de l’article 6 del Reglament de la llei d’Urbanisme i els criteris tècnics aprovats
pel Consell d’Administració de l’Agència Catalana de l’Aigua de 28 de juny de
2001 i modificats el 17 de juliol de 2006 sobre l’ocupació dels terrenys integrats
en el sistema hídric de les zones inundables.

2. Correspon a l’Agència Catalana de l’Aigua, d’acord amb els procediments
administratius establerts al Reglament del domini públic hidràulic, aprovat per
Reial decret 849/1986, d’11 d’abril, i a la Llei 20/2009, de 4 de desembre, de
Prevenció i control ambiental d’activitats de Catalunya, l’atorgament de les
autoritzacions i/o concessions administratives per l’ús de l’aigua, l’autorització o
l’informe i la imposició dels límits dels abocaments d’aigües residuals al medi i
l’ocupació, modificació del relleu o construcció en la franja de terreny de 100 m
d’amplada al costat de les lleres públiques, que correspon a la zona de policia
del domini públic hidràulic d’acord amb l’article  6 del Text refós de la Llei
d’aigües, aprovat per RDL 1/2001 de 20 de juliol.

• Segons l’informe de l’arquitecte municipal:
 Es recullen a l’article 42 apartat 10 de la normativa del Pla.

6) Informe de l’Oficina Territorial d’Acció i Avaluació Ambiental de Girona, de data 19 de
juny de 2013, RE 9590/25.06.13, segons el qual:
- El Pla especial no és dels previstos a l’apartat 2.c) de l’Annex 1 de la Llei

6/2009, de 28 d’abril, d’avaluació ambiental de plans i programes. Per tant, no
s’ha de sotmetre a avaluació ambiental.

7) Acord de la Comissió Territorial del Patrimoni Cultural de Girona, de data 7 de juny
de 2013, RE 11067/22.07.13, segons el qual:
- El Pla especial és correcte des del punt de vista de protecció del patrimoni

cultural. Això no obstant, caldrà incloure les inscultures, ja que tenen
consideració de BCIN.

- Valorada la proposta, la Comissió emet, per unanimitat, informe favorable
vinculant del Pla especial del catàleg de patrimoni, edificis i béns d’interès del
municipi de Roses, amb la condició d’incorporar les inscultures com a elements
protegits en la categoria de bé cultural d’interès nacional.

- Es fa constar expressament que aquest acord s’adopta de conformitat amb la
normativa de patrimoni cultural i, per tant, no prejutja l’adequació o la
inadequació del projecte a la normativa urbanística aplicable, ja que l’anàlisi
d’aquest aspecte no és competència d’aquesta Comissió.

• Segons l’informe de l’arquitecte municipal:
 Es contempla a les fitxes individualitzades així com a la fitxa genèrica núm.

10- Inscultures.

8) Informe de la Subdirecció General de Programes en Protecció Civil,  de data 17 de
juliol de 2013,  RE 11215/24.07.13, segons el qual:
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- L’objecte del Pla especial és la selecció i protecció dels elements que integren el
catàleg del patrimoni de Roses i permetre la difusió del coneixement de la història
del municipi.

- Atès que es tracta d’elements ja existents que interessa conservar per motius
diversos, aquest Pla especial queda fora de l’àmbit d’aplicació de la Resolució
IRP/971/2010, que fa referència als criteris referents al control de la implantació
de nous desenvolupaments urbanístics compatibles amb la gestió de riscos de
protecció civil i, per tant, no n’emetran cap informe.

9) Informe de la Regió d’Emergències Girona, de data 14 de gener de 2014, RE
881/17.01.14, segons el qual:
- Per tal de definir els condicionaments a tenir en compte a l’hora de dissenyar el

planejament urbanístic municipal, s’han de complir els requisits normatius
següents, referits a les següents mesures de prevenció d’incendis:
a) Disponibilitat d’hidrants per a incendi: L’obligatorietat de disposar d’hidrants

d’incendi queda determinada en la normativa que tot seguit es relaciona:
- L’article 2.e) del Decret 64/1995, de 7 de març, pel qual s’estableixen

mesures de prevenció d’incendis forestals, estableix que les
urbanitzacions que no tinguin una continuïtat immediata amb la trama
urbana i que estiguin situades a menys de 500 m de terrenys forestals
han de disposar d’una xarxa d’hidrants d’incendi de 100 mm de diàmetre,
d’acord amb l’article 1 de l’Annex del Decret 241/1994.

- L’article 8.1 del Decret 123/2005, de 14 de juny, de mesures de prevenció
dels incendis forestals en les urbanitzacions sense continuïtat immediata
amb la trama urbana, estableix que la xarxa d’hidrants homologats per a
l’extinció d’incendis ha de complir els requisits establerts pel Decret
241/1994.

- Per a usos no industrials, la Secció 4 del Document Bàsic Seguretat en
cas d’Incendi del Reial decret 314/2006, de 17 de març, pel qual s’aprova
el Codi Tècnic de l’Edificació (CTE), estableix la necessitat de disposar
d’hidrants d’incendi a les edificacions destinades a usos no industrials en
funció de la seva alçada d’evacuació, de la seva ocupació i de la seva
superfície.

- La Instrucció Tècnica Complementària SP-120 defineix la necessitat i les
condicions tècniques de la xarxa d’hidrants.

b) Condicions d’entorn i d’accessibilitat per a bombers. Cal afegir les
especificacions tècniques següents:
- Per a no usos industrials, la Secció 5 del Document Bàsic de Seguretat en

cas d’incendi del Reial decret 314/2006, de 17 de març, pel qual s’aprova
el Codi Tècnic de l’Edificació (CTE), i posteriors modificacions i
correccions, estableix les condicions d’aproximació  i entorn dels edificis
(amplada mínima dels vials de circulació, la seva alçada mínima lliure, la
capacitat portant, els radis dels trams corbats), així com l’accessibilitat per
façana, per tal de garantir-hi la intervenció dels bombers. També es
determina que en zones limítrofes o interiors a àrees forestals, s’ha de
disposar de dues vies d’accés alternatives als edificis; alternativament
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permet disposar d’una única via d’accés que finalitzi en un cul de sac
circular de 12,5 m de radi.

- Per a usos industrials, l’Annex II del Reglament de seguretat contra
incendis en els establiments industrials, aprovat pel Reial decret
2267/2004, de 3 de desembre, estableix que tant el planejament
urbanístic com les condicions de disseny i construcció dels edificis, en
particular el seu entorn immediat, i els seus accessos, han de possibilitar i
facilitar la intervenció dels serveis d’extinció d’incendis. El punt 10 de
l’Annex II, obliga a disposar de dues vies d’accés alternatives a aquells
establiments industrials que limitin amb zones forestals; alternativament
permet disposar d’una única via d’accés que finalitzi en un cul de sac
circular de 12,5 m de radi.

c) Franja de protecció respecte de la forest. La necessitat de mantenir aquesta
franja de protecció respecte a la massa forestal s’estableix en:
- L’article 2.a) del Decret 64/1995, de 7 de març, pel qual s’estableixen

mesures de prevenció d’incendis forestals, estableix que les
urbanitzacions que no tinguin continuïtat immediata amb la trama urbana i
que estiguin situades a menys de 500 m de terrenys forestals han de
disposar d’una zona de seguretat de 25 m d’amplada, a comptar des del
seu perímetre exterior.

- L’article 6.3 del Decret 123/2005, de 14 de juny, de mesures de prevenció
dels incendis forestals en les urbanitzacions sense continuïtat immediata
amb la trama urbana, especifica que les noves urbanitzacions que
prevegin els plans d’ordenació urbanística municipal han d’incloure dintre
del seu àmbit les franges de protecció contra incendis. El mateix article 6,
així com l’Annex 2 del Decret, fixen les condicions d’aquestes franges de
protecció.

- Per a usos no industrials, la Secció 5 del Document Bàsic Seguretat en
cas d’incendi del Reial decret 314/2006, de 17 de març, pel qual s’aprova
el Codi Tècnic de l’Edificació (CTE), i posteriors modificacions i
correccions, determina que en zones limítrofes o interiors a àrees
forestals, s’ha de disposar d’una franja de 25 m d’amplada separant la
zona edificada de la forestal, lliure d’arbustos o vegetació que pugui
propagar un incendi de l’àrea forestal, així com un camí perimetral de 5 m,
que podrà incloure’s a la mateixa franja.

- Per a usos industrials, l’apartat 10 de l’Annex II del Reglament de
seguretat contra incendis en els establiments industrials, aprovat pel Reial
decret 2267/2004, de 3 de desembre, estableix que els establiments de
risc mig  i alt ubicats propers a una massa forestal, han de mantenir una
franja perimetral de 25 m d’amplada permanentment lliure de vegetació
baixa i arbustiva, amb la massa forestal aclarida i les branques baixes
esporgades.

d) Ubicacions no permeses en establiments industrials i d’emmagatzematge:
- Cal considerar les restriccions per a edificacions d’ús industrial i

d’emmagatzematge en relació amb ubicacions no permeses de sectors
d’incendis amb activitats industrials i d’emmagatzematge que determina
l’apartat 1 de l’Annex II del Reglament de seguretat contra incendis en els
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establiments industrials, aprovat pel Reial decret 2267/2004, de 3 de
desembre.

• Segons l’informe de l’arquitecte municipal:
 S’incorporen, les que afecten al document del Pla especial, a l’article 42,

apartat 12 de la  normativa del Pla.

10) Informe del Servei de Costes, de data 24 de febrer de 2014, RE 3493/05.03.14, amb
les següents observacions:
- Pel que fa a la Llei de costes, en l’apartat de la normativa urbanística, el Pla

especial ha introduït un nou article, el 47, dedicat específicament a relacionar els
articles i disposicions addicionals i transitòries de la Llei de costes que són
d’obligat compliment per les edificacions catalogades que es troben afectades,
ja sigui pel domini públic marítimoterrestre o per alguna de les servituds de
protecció de la Llei de costes.

- En els plànols s’han dibuixat les línies d’atermenament del DPMT, la servitud de
protecció i trànsit. S’adjunta també, algun plànol de més detall corresponent a
edificacions afectades per servitud i DPMT i es transcriuen els atermenaments
en aquests àmbits.

- En totes i cadascuna de les fitxes que corresponen a elements catalogats i
afectats per la Llei de costes, es fa esment de l’afectació i de l’obligació de
compliment de la Llei, segons es descriu en l’article 47 de la normativa del Pla
especial.

- Pel que fa als usos, i/o augments de volum en edificacions l’article 47 remet en
tot cas als articles de la Llei de costes que són d’aplicació.

            I conclou:
- S’informa favorablement el Pla especial del catàleg i patrimoni d’edificis i béns

d’interès del municipi de Roses.
- Qualsevol actuació que es vulgui fer en zona de domini públic marítimoterrestre,

requerirà de la corresponent autorització (temporal) o concessió (fixa), mentre
que les actuacions en zona de servitud de protecció hauran d’obtenir
autorització pertinent del Servei de Costes.

• Segons l’informe de l’arquitecte municipal:
 S’inclouen a l’article 47 i s’incorporen els plànols d’atermenament de les

zones de domini públic i trànsit dels elements a catalogar afectats.

6. La Comissió Informativa del dia 24 de març de 2014 ha emès un dictamen favorable al
respecte.

Fonaments de dret

Primer. Pla d'Ordenació Urbanística Municipal (POUM) de Roses (DOGC núm. 5682 de
30.07.2010).
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Segon. Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el text refós de la Llei
d’urbanisme (DOGC núm. 5686, de 05.08.2010); modificat per la Llei 3/2012, de 22 de febrer
(DOGC núm. 6077, de 29.02.2012).

Tercer. Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei
d’urbanisme (DOGC núm. 4682, de 27.07.2006).

Quart. Decret d’Alcaldia núm. 3562/11, de 14 de desembre de 2011, de delegacions (BOP
de Girona núm. 246, de 28.12.2011).

La regidora responsable de l’àrea d’Urbanisme, Sílvia Ripoll i Cayuela, proposa al Ple
l’adopció del següent

Acord:

1. Aprovar provisionalment el document anomenat "Pla especial del catàleg de patrimoni,
edificis i béns d’interès de Roses”, redactat el mes de gener de 2014 pels arquitectes
Josep i Joan Antoni Vilanova Brugués de l’empresa Vilanova Arquitectes, SCP,  (n/RE
1136/22.01.14), autenticat pels serveis tècnics de l’àrea d’Urbanisme amb la referència
2014.01.24, el qual, segons l’informe de l’arquitecte municipal cap del Departament de
Planejament i Execució Urbanística de l’àrea d’Urbanisme, de 6 de març de 2014,
incorpora les prescripcions assenyalades per les administracions sectorials.

2. Trametre a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, en relació amb aquest Pla
especial i per tal que pugui adoptar l’acord d’aprovació definitiva, la següent
documentació:
- 2 exemplars en suport paper.
- 2 exemplars en suport informàtic (CD), un d’ells amb el text de les normes

urbanístiques i els plànols, identificat mitjançant un fitxer independent, degudament
protegit que no permeti la modificació del document, i l’altre en un format de
tractament de textos editables, per adequar-ho als requeriments tecnològics del Diari
Oficial de la Generalitat de Catalunya (DOGC).

- Certificat expedit pel secretari general de la corporació, en el qual s’ha de fer constar
que l’autenticitat i la integritat de la documentació aportada en suport informàtic, es
correspon exactament amb l’aprovada en el darrer acord de tràmit adoptat, i
conseqüentment amb l’aportada en suport paper.

- Còpia en extracte de l’expedient administratiu.= Exp. 4217/11 - ref.: PL11014EN.

EXPLICACIÓ DE LA REGIDORA PONENT

Sra. Sílvia Ripoll.- Fa un breu resum dels antecedents. Explica que la Junta de Govern Local
del 22 de març de 2013 va aprovar inicialment aquest document que va estar a informació
pública durant el termini d’un mes i no va haver cap al·legació al respecte. L’Ajuntament
sol·licita i rep de les administracions sectorials de la Generalitat de Catalunya els
corresponents informes amb les prescripcions que requereixen incloure.
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D’aquesta manera, l’empresa Vilanova Arquitectes, SCP presenta a l’Ajuntament un nou
document on s’inclouen totes aquestes noves prescripcions i suggeriments que s’assenyalen
en aquestes administracions sectorials.

Per tal d’informar els presents, fa referència a l’objecte del catàleg que diu que els béns que
integren el patrimoni cultural constitueixen una herència insubstituïble que cal transmetre en
les millors condicions a les generacions futures. La protecció, la conservació, la investigació i
la difusió del coneixement del patrimoni cultural és una de les obligacions fonamentals que
tenen els poders públics. Aquesta idea expressada a la Llei del Patrimoni Cultural Català ha
presidit l’elaboració del Pla Especial del Catàleg de Patrimoni de la Vila Roses.

A partir dels elements catalogats, hem de poder explicar qualsevol episodi fonamental de la
història mitjançant cadascun dels elements tipificats a partir d’una anàlisi del patrimoni des
del punt de vista global.

Aquest catàleg té tres capítols, en el primer capítol hi ha aquells béns i aquells edificis que
tenen una importància superior a nivell local, que són els anomenats béns culturals d’interès
nacional.

El segon capítol està integrat pels béns culturals d’interès local i finalment hi ha un capítol
tercer on hi ha edificis i elements que es conserven pel seu interès tipològic per formar part
d’un conjunt pel seu valor ambiental i  per la seva ubicació antropològica, etc.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sr. Carles Pàramo.- Fa ús de la paraula per expressar el seu agraïment a una persona que
ha col·laborat intensament en la seva elaboració que és l’Esteve Palou Soler. És una
persona molt coneixedora del territori i que se l’ha patejat amb els nostres tècnics,
posicionant geogràficament i amb sistemes de GPS cadascun dels elements que hi ha. El
senyor Pàramo ho vol fer constar aquí, a més de felicitar el poble de Roses, perquè tenim un
inventari exhaustiu i gairebé perfecte de tot el que interessa.

En aquest catàleg s’identifiquen tots els vestigis de la nostra història que volem salvar.
S’obra un període d’informació pública, si algú hi troba a faltar quelcom, ara és el moment de
dir-ho per poder-ho incorporar.

El senyor Pàramo també proposa a l’alcaldessa de transmetre l’agraïment al senyor Esteve
Palou, perquè ha passat moltes hores amb molts anys d’aprenentatge al darrere.

Alcaldessa.- Recull la proposta del senyor Pàramo, de fer arribar explícitament, de part
d’aquest ple, aquest agraïment.

Comenta que ara que ja saben com va, després els diran què s’incorpora i què no
s’incorpora i faran un text refós per verificar amb posterioritat.
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Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat presentada i s’eleva a acord plenari.

10.- RATIFICAR LA RESOLUCIÓ DE L'ALCALDIA NÚM. 234/04.02.14 DE 3 DE FEBRER
DE 2014 PEL QUAL ES VA  APROVAR EL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE
L’AJUNTAMENT DE ROSES I L’INSTITUT D’EDUCACIÓ SECUNDÀRIA CAP NORFEU
PER A L’ÚS SOCIAL D’ESPAIS DEL CENTRE EDUCATIU

El senyor Ambrosio Martínez, com a responsable de l’àrea de Promoció Econòmica i Fires,
presenta la proposta del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Proposta relativa al conveni entre l’Ajuntament de Roses i l’Institut d’Educació Secundària
Cap Norfeu (en endavant  INS Cap Norfeu), per a l’ús social d’espais del Centre Educatiu.

Antecedents

1. En data 3 de febrer de 2014 (Resolució de l'alcaldia núm. 234/04.02.2014) es va adoptar
la següent resolució:

    “ 1. Que el Departament d’Educació és titular de l’Institut  INS Cap Norfeu, Codi nº
          17005364, ubicat al carrer Ponent s/n de Roses.

2. Que l’Ajuntament de Roses té previst realitzar 3 accions formatives per les quals es
fa necessari l’ús d’una aula informàtica:
- Creació d'espais web (12h)
- Gestió ofimàtica on-line i mòbil per al comerç minorista
- Optimització i posicionament de webs en establiments turístics

3. Que per a la realització d’aquests cursos és necessari disposar d’una aula equipada
amb un mínim de 15 ordinadors i amb el software instal·lat.

4. Que l’INS Cap Norfeu disposa d’una aula d’informàtica amb aquestes
característiques.

5. Que per la realització dels cursos d’informàtica a l’INS Cap Norfeu per part de
l’Ajuntament de Roses no hi ha despesa de material fungible.

6. Amb data 21 de gener de 2014 la tècnica de promoció econòmica informa
favorablement.”

2. La Comissió informativa del dia 24 de març de 2014 ha emès un dictamen favorable al
respecte.
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A proposta del regidor de l’Àrea de Promoció Econòmica i Fires, Ambrosio Martínez
Olivares, el Ple adopta el següent:

ACORD

1. Ratificar la resolució de l'alcaldia núm. 234/04.02.14 de 3 de febrer de 2014 pel qual es
va  aprovar el conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Roses i l’Institut d’Educació
Secundària Cap Norfeu per a l’ús social d’espais del Centre Educatiu.=Exp. 574/2014

INTERVENCIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Ambrosio Martinez.- Explica que es tracta d’una acció formativa que per a la realització
d’aquests cursos és necessari disposar d’aules equipades. Es fa un conveni amb l’institut
Cap Norfeu que disposa d’una aula informàtica d’aquestes característiques.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Sra. Francisca Guijarro.- Diu que els sembla perfecte qualsevol tipus de col·laboració en
aquest sentit. Anima a seguir endavant.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE

Sra. Ma. Angels Arjona.- Agraeix la bona predisposició dels nostres centres educatius de
Roses, fent convenis i altres coses per al poble.

RESPOSTA DE L’ALCALDIA

Alcaldessa.- Respon que és cert que hi ha molt bona relació i que queda palesa quan
celebren  el Consell Escolar Municipal.

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s’acorda aprovar la
proposta tal com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

11.- MOCIÓ DE SUPORT A LA CAMPANYA DE RECOLLIDA DE SIGNATURES “SIGNA
UN VOT PER LA INDEPENDÈNCIA”

El senyor Francesc Giner llegeix el text de la moció que és del tenor literal següent:

Per a la majoria de la població de Catalunya és incontrovertible que el procés sobiranista al
nostre país ha entrat en la seva fase final i decisiva.
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Si a l’any 2009 Arenys de Munt i les 544 consultes que se’n deriven foren el símptoma més
clar del principi de la fi de l’autonomisme i la manifestació del 10-J del 2010 la darrera
expressió de l’estratègia resistencialista, la manifestació de l’11-S del 2012 i la Via Catalana
de l’11-S del 2013, han estat, respectivament, l’eclosió i la culminació de la voluntat
inequívoca de la societat catalana de convertir Catalunya en un nou estat d’Europa. I de fer-
ho democràticament.

En aquest marc de construcció nacional és ben cert que la creació i l’actuació de
l’Associació de Municipis per la Independència (AMI) i de l’Assemblea Nacional Catalana
(ANC) han donat cos institucional i social al procés; i  que les eleccions del 2012, amb totes
les seves derivades –Declaració de sobirania i del dret a decidir del poble de Catalunya,
Pacte Nacional pel Dret a Decidir, Consell Assessor per a la Transició Nacional- n’han fixat
l’imprescindible full de ruta institucional.

Així mateix, doncs, som al cap del carrer i amb tots els elements a les nostres mans, perquè
el poble català exerceixi el dret inalienable que sempre ha reclamat: el dret a
l’autodeterminació. Reafirmem que el referèndum és l’eina justa i imprescindible per fer-ho i
que aquest 2014 ha de ser l’any de la seva celebració. Inexcusablement. Sense pròrrogues
possibles.

Aquesta etapa final és tan ineluctable com difícil. En conseqüència, és imprescindible la
conjuminació de l’energia popular amb la solidesa institucional. Per això, l’AMI i l’ANC
mantenen des de fa temps relacions estables de coordinació en base a la complementarietat
de llurs objectius fundacionals.

Amb la voluntat d’aprofundir aquesta necessària coordinació, l’AMI i l’ANC han acordat
organitzar conjuntament una gran jornada a tots els municipis de Catalunya els dies 22 i 23
de març de 2014. La jornada té com objectiu aconseguir una recollida massiva de drets de
petició a cada municipi, fer pedagogia de la fonamentació estrictament democràtica i pacífica
del procés, així com fer divulgació mediàtica de la importància estratègica d’aquesta
demanda popular.

A través d’aquesta campanya, la ciutadania dels nostres municipis podrà adreçar-se als
seus representants al Parlament de Catalunya i emplaçar-los democràticament i
reglamentàriament, mitjançant el Dret de Petició, a convocar el referèndum
d’autodeterminació o bé, en el cas que l’estat espanyol ho impedeixi, a proclamar la
Declaració Unilateral d’Independència (DUI) avalats per les seves signatures.

En conseqüència, l’Ajuntament de Roses, reunit en sessió plenària, recollint la voluntat
popular,

ACORDA

1. Donar suport a la recollida massiva de signatures de la campanya “Signa un vot per la
independència” que se celebrarà a tot Catalunya els dies 22 i 23 de març de 2014.

2. Cedir la sala de plens i/o altres espais municipals per facilitar la recollida de signatures.
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3. Fer una crida a tots els veïns i veïnes de la població a participar activament en la
campanya “Signa un vot per la independència”

4. Comunicar aquest acord a l’Associació de Municipis per la Independència (c Ciutat, 1-
08500 Vic) info@municipisindependencia.cat

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Sra. Francisca Guijarro.- Explica que el seu grup tindrà llibertat de vot, cadascú votarà
d’acord amb el que pensi. Creuen que en alguns punts arriba una mica tard. Algunes coses
ja s’han fet, tot i que tenen previsió de fer-ne d’altres.

Com van comentar a la comissió informativa, ja en els darrers plens s’han aprovat coses que
aquí s’estan demanant. És una moció que no aporta res nou i, de totes maneres, en principi
faran això, vot lliure i que cadascú voti el que consideri oportú.

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDIA

Alcaldessa.- Com ha dit la senyora Guijarro, des de l’Alcaldia s’ha fet un decret, perquè la
moció l’estan aprovant a dia 31 de març i la petició per a la recollida massiva de signatures
era pel cap de setmana 22 i 23 de maig. A tal efecte, es va fer un decret en base a una
moció anterior on l’Ajuntament ja donava suport i col·laboració a les activitats que feia l’AMI,
que és l’Associació de Municipis per la Independència.

Els va arribar aquesta petició com a AMI i en aquesta petició s’esmenta l’Associació
Nacional Catalana. Els ajuntaments que ja pertanyen a l’AMI canalitzen les mocions a través
de l’Associació de Municipis per la Independència on la societat civil ho demana.
Explica a la senyora Francisca Guijarro que han hagut de fer el decret anterior, però el Grup
Municipal de Convergència i Unió donarà suport a la moció.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

Vots a favor: Catorze (14) Carles Pàramo, Sílvia Ripoll, Marc Danés, Josep Ma. Mas Blanch,
Sílvia Useros, Juan Manuel Fernandez, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Carles Ferrer,
Francisco Martinez, Francisca Guijarro,  David Beltran i Montse Mindan.

Vots en contra: Quatre (4) Jesús Minguez, Manel Escobar, Àngel Tarrero i Carlos López.

Abstencions: Una (1) Francisca Martin.

En veure el resultat de les votacions, l’Alcaldia Presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.
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12.- INFORMAR AL PLE DE LA RENÚNCIA AL CÀRREC DE REGIDOR MUNICIPAL DEL
SENYOR FRANCISCO MARTINEZ PEREZ I CONSTATAR L’EXISTÈNCIA D’UNA
VACANT EN LA COMPOSICIÓ DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL

La senyora Montse Mindan, alcaldessa presidenta de la corporació, presenta la proposta
d’acord del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Renúncia del senyor Francisco Martinez Perez al càrrec de regidor i presa de possessió del
següent candidat/a presentat/da a la llista del Grup Municipal Socialista (PSC-PM), a les
eleccions locals que van tenir lloc el dia 22 de maig de 2011.

Antecedents

1. El dia 11 de juny de 2011, el senyor Francisco Martinez Perez va prendre possessió del
càrrec de regidor de la corporació com a resultat de les eleccions locals que van tenir lloc
el dia 22 de maig de 2011.

2. El dia 12 de març de 2014, el senyor Francisco Martinez Perez, regidor del Grup
Municipal Socialista (PSC-PM), va manifestar la seva renúncia al càrrec de regidor de
l’Ajuntament de Roses, mitjançant escrit amb RE 3925/2014.

Fonaments de dret

Primer. Article 9.4 del Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, que va aprovar el
Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals.

Segon. Article 182 de la LOREG.

A proposta de l’alcaldessa presidenta, Montserrat Mindan Cortada, s’adopta el següent

Acord

1. Prendre coneixement de la renúncia del senyor Francisco Martinez Perez, regidor
d’aquesta corporació, càrrec que exerceix des que va prendre’n possessió el dia 11 de
juny de 2011, data en què es va constituir la corporació municipal.

Aquesta renúncia tindrà efecte al final de la sessió.

2. Acordar l’existència d’una vacant en la composició de la corporació municipal que
correspon a la candidatura presentada a la llista del Grup Municipal Socialista (PSC-PM)
a les eleccions locals que van tenir lloc el passat 22 de maig de 2011.
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3. Sol·licitar a la Junta Electoral Central que expedeixi la credencial pertinent a favor del
següent candidat/a a la llista del Grup Municipal Socialista (PSC-PM) per completar la
composició municipal.=Exp.2332/2011*

INTERVENCIÓ DEL REGIDOR CESSANT

Sr. Francisco Martinez.- Tot seguit llegeix la seva intervenció que és del tenor literal següent:

“Regidors i Regidores, Companys i Companyes,

Com ja sabeu, aquest és l'últim ple al que acudeixo com a regidor. Després de molt pensar-
ho, després de molt meditar-ho, he decidit dimitir i deixar la meva acta.

Aquesta decisió ha estat propiciada arran dels últims canvis esdevinguts a la meva empresa,
que com molts sabeu és la Renfe. I en fi, doncs no és nou el fet que la crisi econòmica que
patim des de fa anys ha portat amb si tot un seguit de conseqüències i ha influït, sobretot, en
l'àmbit empresarial, obligant a les empreses a prendre mesures i a adaptar-se a aquesta
nova situació. La meva, lògicament, no ha estat una excepció, les reestructuracions, els
ERES i demès han suposat una càrrega addicional en la meva feina, assumint més
responsabilitats, la qual cosa s'ha traduït en una major dedicació i, per tant, en més hores de
treball. En definitiva, tot això ha tingut com a conseqüència que no disposi del temps que a
mi m'agradaria, del temps necessari per exercir la meva tasca com a regidor.

Entenc la funció pública com un acte de màxima responsabilitat, on un ha de treballar i
esforçar-se més que mai, és per això que, fidel als meus principis i sobretot per respecte als
meus votants i al poble de Roses, haig de deixar passar i donar l'oportunitat que una altra
persona, que sí disposi d'aquest temps, pugui ocupar el meu lloc i oferir un millor servei als
ciutadans.

Quan vaig comunicar la meva decisió als meus companys tant del Grup Municipal com de
l'agrupació socialista de Roses, em van donar el seu suport des del primer moment, els hi
dono les gràcies per això, així com també al Partit per comprendre'm i acceptar la meva
decisió. Durant tots aquests anys m'he sentit feliç de poder formar part d'aquest projecte i
reconec que, encara que en moltes ocasions no ha estat fàcil, si ha estat una gran
experiència. Vull aclarir que encara que renuncio a la meva acta de regidor, seguiré militant
al PSC, partit del que em sento orgullós de formar part, i és per això que els meus companys
podran seguir comptant amb mi i estaré a la seva disposició per a tot allò en el que pugui
ajudar-los. Confio en ells, sé que faran un gran treball perquè són persones compromeses i
amb ganes, que és el més important.

Reflexionant i tirant la vista cap a enrere, la veritat és que al llarg d'aquests 7 anys en els
quals he estat regidor he viscut de tot. De començar estant el meu partit a l'oposició,
treballant i lluitant dur en aquella campanya electoral, a passar a formar part del Govern,
sent responsable de diverses regidories, fins al dia d'avui en el qual torno a formar part de
l'oposició. Cadascun d'aquests esdeveniments m'han aportat alguna cosa. He pogut veure el
pitjor i el millor d'estar als dos costats.
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Formar part del govern del teu poble és tot un orgull, poder treballar per millorar el lloc en el
qual vius és una experiència única. Vaig néixer a Roses fa ja 51 anys, d’aquí 20 dies em faré
52, i des de llavors visc enamorat d'aquest lloc. He crescut aquí però també he vist créixer al
meu poble, els seus canvis, com ha evolucionat i s'ha convertit en el que avui és: va passar
de ser un petit poble de pescadors a un Roses emblema del turisme català, nomenat una de
les badies més belles del món, símbol de l'avantguarda gastronòmica, i tan sol pel fet de
poder haver format part i haver contribuït a això, encara que sigui en una mínima part, ja
només per això, fa que valgui la pena l'esforç i el temps dedicat en aquest consistori. Per
això vull agrair a tots aquells que van formar part d'aquests 4 anys que per a mi han
significat una gran experiència, em recordo ara de l’Artur Fonolleras, que en pau descansi,
que tenia sempre tantes ganes per fer coses i finalment la vida se’l va emportar abans
d'hora. Em recordo també, com no, dels meus companys de partit: la Francis, en Carles, en
Toni i la Magda, que van fer un esforç enorme ja que, com jo, era la primera vegada que
ocupaven un càrrec de responsabilitat en una administració pública. Tot i així, van fer un
gran treball i avui puc dir que al mirar cap a enrere estic orgullós de tot el que vam arribar
aconseguir en aquests quatre anys. Toni per la seva intel·ligència i paciència, Carles per la
seva joventut i empenta, la Francis em va ensenyar els més purs valors socialistes i la
Magda, sense ella res hagués estat, gràcies a la seva motivació, les seves ganes per
treballar sempre junt amb el seu carisma i el seu lideratge, va ser clau. Però també cal dir
que no vam estar sols en aquella etapa i que el partits que ens van recolzar i acompanyar
van ser molt importants per a nosaltres. Per això vull agrair la confiança que el PP, el GIR i
ICV van dipositar en nosaltres.

També vull reconèixer la tasca que fan diàriament els treballadors de l'ajuntament, moltes
vegades no valorats suficientment, així com la gran tasca del Secretari i l'Interventor, motors
del funcionament d'un Ajuntament.

D'altra banda, formar part de l'oposició ha estat així mateix molt alliçonador. Estar a
l'oposició et permet viure la política des d'un altre punt de vista: et fa tenir els peus al terra,
et fa treballar més, si cap, et fa ser més humil. De fet, sense oposició no hi ha democràcia.
Es necessita d'una bona oposició que faci front als possibles abusos de poder, que vigili i
s’asseguri que des del Govern es fan les coses bé. En definitiva, si hi ha oposició significa
que hi ha gent pensant diferent, amb altres idees i amb diferents maneres de veure una
mateixa realitat i per tant de solucionar els problemes, la qual cosa en una democràcia és
vital. I per què no dir-ho, també vaig aprendre de l’anterior alcalde el Sr. Carles Pàramo, tant
de la seva etapa d’alcalde com de la seva etapa a l’oposició, així com de l’actual alcaldessa,
fruit de les nostres ganes de millorar el nostre poble va néixer l’ordenança de Via Pública.

Doncs bé, aquí s'acaba la meva etapa com a regidor. No obstant això, no m'agradaria anar-
me sense abans agrair la tasca que realitzen determinats col·lectius. Primerament
m'agradaria reconèixer la tasca dels empleats públics en general. Especial esment a la
Policia Local, Rosersa i Rosesnet. He pogut conèixer el treball de la plantilla de la Policia
Local d'aprop i puc dir que són uns grans professionals. La seva gran vocació, les seves
ganes de millorar sempre, la seva voluntat de servei al ciutadà així com el seu sacrifici
personal fan de la Policia Local un cos digne d'admirar. Quant a Rosersa i Rosesnet, les
quals vaig tenir l'oportunitat de conèixer des de dins, puc afirmar que contribueixen de
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manera molt important en el dia a dia del nostre poble, i ambdues compten amb un equip de
treballadors molt competents. Tampoc vull oblidar a les diferents associacions i col·lectius
que treballen durament per millorar el poble de Roses, la seva contribució és imprescindible
en moments tan difícils com els que estem vivint actualment. Finalment, també agrair a la
premsa local que sempre ha tingut un tracte correcte i just amb mi.

Només em queda agrair a la meva família el suport que m'ha brindat des del primer
moment en què vaig decidir formar part de la vida pública, estant en els moments
fàcils, en els difícils, en els bons i en els dolents.

Moltes gràcies a tots i a totes. M'acomiado ja i només dir que ha estat un gran plaer.
Moltes gràcies.”

Se senten aplaudiments dels presents a la sala.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE

Sr. Francesc Giner.- Des del seu grup només volen agrair la feina que ha fet durant tots
aquests anys tant a l’oposició com en el Govern i desitjar-li moltíssima sort a ell i a tota la
seva família.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR

Sr. Manel Escobar.- Diu que s’adreçarà al senyor Francisco Martinez en castellà, perquè és
l’idioma que tenen costum de parlar i no li surt de parlar-li a ell en català. Textualment  li
desitja:

“Desearte lo mejor en tu nueva etapa, que seguro que ganarás mucha más tranquilidad,
porqué esto de estar al servicio de la ciudadania... Ha sido toda una experiencia el poder
compartir contigo tanto desde la oposición como desde el gobierno el poder dar el servicio
que hemos intentado dar. Siempre hemos intentado hacerlo mejor, pero a veces no nos ha
salido. Tanto desde este lado como desde este otro. En definitiva, desearte lo mejor en tu
vida privada, tanto a ti como a tu familia”

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDIA

Alcaldessa.- Com ha dit el senyor Francisco Martinez, hi ha moments fàcils i moments
difícils. Hi ha moments de dificultat i hi ha moments que tot surt rodó. Han treballat junts des
de l’oposició. De vegades un ho veu blanc,  l’altre ho veu negre i després de molt discutir
sortim amb un gris ni fosquet ni claret, amb un gris que permet tirar coses endavant pel
poble, que en definitiva entén que és el que tots volem.

Agraeix al senyor Francisco Martinez la seva feina, els anys que hi ha dedicat i li desitja el
millor en aquests anys que venen tant a ell com a la seva família. La seva família segur que
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el recuperarà, sobretot els caps de setmana i festes i tots aquests dies que sembla que ho
pateixen els regidors, però qui realment ho pateix és la família perquè no et tenen.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Sra. Francisca Guijarro.- Dóna les gràcies al senyor Francisco Martinez per la seva
dedicació, pel seu esforç, per la seva honestedat, per la seva responsabilitat, per tants anys
treballant fora, donant la cara,  i dintre també.

Dóna les gràcies al regidor per la seva lleialtat quan va caler ser lleial. Al costat tenen dos
companys que van estar amb ell al govern que creu que no parlen, perquè estan
emocionats, però que li agraeixen moltíssim tot el que varen viure amb el regidor. Considera
que va ser molt important la seva feina. Personalment dóna les seves gràcies al senyor
Martinez, pel seu sacrifici i la seva responsabilitat. Creu que, a partir d’ara, ell amb la seva
família, guanyaran en tranquil·litat, sap que podran comptar amb ell per qualsevol cosa que li
podran demanar, com han fet moltes vegades. Torna a dir el mateix que ja va dir a la
Magda, “Gràcies company, gràcies”.

El Ple en queda informat

13.- PRECS I PREGUNTES

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE

Sr. Francesc Giner.-  Fa les següents intervencions:

01.- Diu que el Grup Municipal de Convergència i Unió, en el seu programa electoral del
2011 proposava que es posés el nom d’Estació de Vilafant, Figueres, Roses a l’estació del
TGV i volia demanar si s’ha fet alguna gestió, perquè això sigui una realitat i si s’ha fet quina
ha estat la resposta.

02.- Per un mitjà de comunicació local s’han assabentat de la falta d’atenció per part de
l’Ajuntament envers alguns veïns del poble. Aquests van demanar en conversses amb
l’Ajuntament pel juliol del 2013, fa uns vuit mesos, la instal·lació d’una porta metàl·lica al
carreró Puig Alt, un carreró sense sortida, degut a les molèsties que causen alguns joves del
poble. Actualment el carrer Puig Alt segueix essent un niu de porqueria, sense que
l’Ajuntament hi faci res i continuen havent reunions de joves, amb les molèsties que això
comporta. Pregunten per què no s’ha fet cap mena d’actuació després de vuit mesos.

03.- Un cop acabada la consulta pel tema dels aparcaments, han pogut veure el folletó que
se li donava als enquestadors de Neopolis, que és l’empresa que va fer la consulta. Han vist
que a l’apartat de les propostes, les opcions número 3 i 4 senyalaven, d’entrada, entre
parèntesi, no suggerir aquesta opció de resposta. Pregunta quina explicació poden donar a
aquest suggeriment.
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04.- Pregunta per què a l’anterior ple s’havia trigat tant en reaccionar en relació a l’important
deute que tenia un restaurador de Roses situat a la Platja del Rastrell en concepte
d’ocupació de via pública –en aquest cas marítimo-terrestre- per uns 40.000 i escaix d’euros.
La resposta la va donar el regidor de Medi Ambient i creu que hauria de ser el regidor,
senyor Escobar, el que li hauria de donar la resposta.

Sra. Ma. Àngels Arjona.- Anuncia que només té un prec i li vol fer arribar una pregunta.

01.- Explica que dies enrere, Gent del Poble va fer la seva assemblea, oberta a tothom i es
va comentar que hi havia un rumor pel poble d’algun moviment en relació a la SUF. Volia
saber si hi ha alguna novetat  tenen alguna actuació prevista o alguna cosa.

02.- Vol fer una felicitació a l’institut Illa de Rodes per la nova iniciativa d’oferir al seu centre
el “Batxi Bac”. Aquesta iniciativa només la portaran endavant cinc centres a tota la província
de Girona i un d’ells està a Roses. És una modalitat d’estudis en la qual sortiran amb una
doble titulació, en la qual una part del currículum es farà en francès. A més, estudiaran
llengua, literatura i història francesa, la qual cosa donarà als alumnes unes opcions de poder
cursar estudis diversos, fins i tot a França.

Per tant, novament han de tornar a felicitar els nostres centres educatius i, en concret,
l’institut Illa de Rodes per aquesta iniciativa.

RESPOSTES AL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE

Sr. Carles Pàramo.- Explica que pel que fa al nom de l’estació del TGV, diu que fa uns
mesos, un any encara no, es va encendre aquest debat, perquè hi havia diverses propostes.
A Girona, van demanar que l’estació es digués Girona-Costa Brava, aleshores els de l’Alt
Empordà van haver de protestar, perquè la Costa Brava no s’acaba a Girona, sinó que hi ha
una altra estació del TGV que és més al nord. L’estació de Figueres a més, es diu Figueres-
Vilafant i hauríem d’afegir Figueres-Vilafant-Roses-Costa Brava Nord i tot plegat és una mica
d’embolic i estan en aquest debat, un debat molt intern entre la gent de Girona, de Costa
Brava Centre, amb la gent de la Costa Brava Empordanesa. Vol dir que no és que no
compleixin el que fan, s’hi està treballant d’una manera discreta i buscant un consens.

Alcaldessa.- Segueix responent les preguntes de l’oposició.

− Pel que fa al carreró i la porta a la que ha fet referència el senyor Francesc Giner diu que
li pot contestar ella mateixa, perquè allò es porta des de l’alcaldia. No és cert que
l’Ajuntament no estigui fent res.

Evidentment, perquè això es pugui fer efectiu i perquè es pugui tancar un carrer havíen
d’acceptar-ho tots els veïns i fins el 21 de febrer d’aquest any no va venir a signar el
darrer veí dels que conformen aquell carreró.

− Quan el darrer veí ha vingut a signar i a donar el seu consentiment, això ha hagut de
seguir el seu procediment i anar a exposició pública. L’exposició pública va acabar sense
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cap al·legació en contra la setmana passada i la porta està encarregada. Per tant, això
que l’Ajuntament no ha fet el que li tocava, en tot cas, no és cert i li sap greu pels
treballadors municipals, perquè han insistit molt a tots els veïns que havien de venir a
signar, sinó l’Ajuntament no pot tancar un carrer perquè sí. És un carrer, no és privat, és
públic i s’han de seguir tots els tràmits.

− Pel que fa a la consulta de l’aparcament, va ser la mateixa empresa “La Neopolis” la que
va fer les preguntes en base als documents que se’ls havien entregat, que no eren altres
que el document de participació que ja s’havia acordat anteriorment amb els grups
municipals i suposa que si ho devien dir o suggerir és perquè volien la resposta, o  una o
una altra, perquè era o l’aparcament de front de Mar o l’altre i no hi havia altres
possibilitats marcades.

Puntualitza que aquesta era una de les preguntes i que també hi havia una pregunta que
parlava de la rendibilitat. S’exposaven diferents llocs i així va sortir i ho van dir el dia que
van fer l’explicació de la consulta.

Curiosament, la gent considera que hi poden haver altres llocs on l’aparcament sigui
rendible i ha sortit en aquesta consulta. Va sortir que la gent considerava que hi havia
altres llocs possibles i, a més a més, donaven fins i tot el nom. Creu que parlaven del
mercat, de l'Illa d’Ithaca i d’altres llocs.

Sr. Manel Escobar.- Respon les preguntes relacionades amb el seu departament.

− Explica que com varen comentar l’altre dia, aquest cas és un cas únic, que si no va
malament, és una terrassa que forma part del Pla d’Usos, ocupació de via pública en el
front marítim. El departament econòmic d’aquest Ajuntament, via voluntària, fa la seva
liquidació normal i quan veuen que no paga, aleshores es porta per via de
constrenyiment. La via de constrenyiment la porta el departament corresponent, que en
aquest cas tenen transferida a Xaloc. L’embargament es fa via constrenyiment i, a partir
d’aquí, un cop han esgotat totes les vies administratives,  veuen que hi ha hagut una
acumulació d’anys. El departament econòmic ha traslladat el seus expedients als altres
departaments, perquè això es pugui executar i a partir d’aquí, pot dir que l’Ajuntament,
per via econòmica, ha fet tot el que es podia fer per portar a terme el cobrament que deu
aquest senyor.

Reconeix que és injust, perquè hi ha empresaris que estan pagant els seus impostos dia
a dia i que hi ha gent que no fa front als seus pagaments i no només això, sinó que
tampoc venen per dir que no poden pagar, ni fer un reconeixement ni un ajornament en
el reconeixement dels seus deutes.

Si que és cert que quan des del Govern treus d'una terrassa o fas tots els tràmits
administratius perquè un senyor no pugui continuar treballant, perquè té deutes, s’ha de
tenir molt en compte el fet de tancar un local o enretirar una terrassa quan hi ha gent que
està treballant allà dins, que formen part del dia a dia i que tenen el seu sou per portar a
casa.  El departament econòmic ha fet tot el possible perquè aquest senyor pugui pagar i
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aquest senyor s’ha saltat totes les vies. L’Ajuntament ha traspassat des del departament
econòmic al departament corresponent que aquí formaria part el departament de
Territori, Serveis Públics i Policia, perquè això es pugui portar a terme.

Alcaldessa.- Explica la pregunta relacionada amb la SUF

− Diu que la setmana passada va venir el president i un membre de la Junta de la SUF a
l’Ajuntament i se’ls va contestar que estaven mirant el projecte, que no tenien encara cap
resposta i que se’ls convocaria d’aquí a un mes. Per tant, demana que entenguin que li
agradaria presentar-ho a la Junta de Portaveus, si és que presenten alguna cosa, però
primer ho comunicarien a la Junta de la SUF que estan esperant la nostra resposta. De
moment no tenen res definitiu.

− Pel que fa a l’institut s’afegeixen a les felicitacions, però també voldria afegir que Roses
té molta sort, perquè no és només l’institut Illa de Rodes, sinó que Roses en dos anys
tindrà dos instituts que oferiran el Batxi Bac i l’Institut Cap Norfeu també té la voluntat
d’afegir-se, tot i que aquest primer any encara no. A partir del proper curs escolar tindran
dos centres educatius de secundaria amb aquesta oferta, que vist la importància que té
l’idioma francès a Roses, esperen que tingui èxit.

Com que no hi ha cap més assumpte a tractar, l’alcaldessa aixeca la sessió a les 21:02
hores, de la qual cosa en dono fe.

L’alcaldessa presidenta El secretari general

Montse Mindan i Cortada Fco. Luís Muñoz Cameo


